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Úprava běžeckých terénů v letošním roce
Zima na sebe letos sice nechala dlouho čekat, ale jakmile se 
přihlásila o slovo, tak nám všem v Harrachově po letech připo-
mněla, že v zimě také občas sněží a někdy i několik dnů či týdnů 
po sobě. Na každém kroku slyšíme lamentování nad neustálým 
odklízením hromad sněhu před vlastním prahem, který možná 
vypadá trochu marný, ale přesto a často až několikrát denně vez-
me většina z vás lopatu či sněžnou frézu a opět se pustí do práce 
a začne sníh znovu a znovu odklízet.
Zatímco vy uklízíte sníh před vlastním prahem, stejně tak 
pracují se sněhem upravovatelé běžeckých terénů, ale v podstat-
ně komplikovanějších podmínkách. Společně se Sportovním 
areálem čelíme nejen neustálým přívalům sněhu, ale často 
sněžení doprovází při úpravě běžeckých terénů silný vítr. Počasí 
na vrcholu Čertovy hory a ve vyšších polohách se výrazně liší od 
počasí dole v Harrachově. Ve dnech, kdy v Harrachově prší, tak 
nahoře na hřebenech sněží. Je teprve polovina ledna a finanční 
částka, která by měla pokrýt úpravu běžeckých terénů po celou 
zimní sezonu je již ze 2/3 vyčerpaná. Bohužel po Harrachově 
kolují informace, jak se běžecké terény letos vůbec neupravují. 

ÚVODNÍK

Milí Harrachováci,

jednou ze změn v tomto volebním 
období je i mé střídání v psaní 
Úvodníku s paní starostkou.
Žádné květnaté romány však ode 
mne nečekejte, budu se snažit spíše 
okomentovat aktuální dění v na-
šem městě, a to jak to pozitivní, 
tak i problémy, kterých je tu také 
celkem dost.
Začnu asi postřehem, že přišla 
zima a na MěÚ stále zvoní telefony 
se stížnostmi na zimní údržbu. Pro letošní zimu jsme ve 
výběrovém řízení vybrali nového dispečera zimní údržby, 
a to firmu AVE, která zároveň zimní údržbu provádí. Jejím 
dispečerem je David Jeník a za sebe musím říct, že se s tím 
přívalem sněhu vyrovnali se ctí. Takové množství sněhu, 
které napadlo během pár dní, jsme tu už dlouho neměli a jak 
firma AVE, tak naše parta „hic“ se nezastavila. Ještě v letošní 
zimě pořídíme frézu pro náš traktor.
Dalším, již tradičním problémem je doprava ve městě. Pře-
devším tu máme opět parkování „všude možně“, zaparkova-
ná auta na chodnících, krajnicích atd. S Miloslavem Maleč-
kem, velitelem OO PČR v Harrachově, jsme se domluvili, že 
budou hlídky tyto hříšníky nemilosrdně pokutovat. Měst-
skou policii nemáme a asistent prevence kriminality nemá 
téměř žádné pravomoci, až na lepení cedulek s informací, 
že dotyčný špatně parkuje. Je potřeba dotáhnout projekt 
interaktivního dopravního značení s navigací na centrální 
parkoviště, což by mohlo vést ke zklidnění dopravy v centru. 
K zamyšlení je také možnost provozu dvou menších skibusů, 
ale s navýšením počtu jízd. Když už jsme u OO PČR, tak 
podle aktualizovaného Indexu kriminality za rok 2018, jehož 
hodnota se snížila, ubylo trestných činů i přestupků, což je 
určitě pozitivní zpráva.

Bohužel opět mám plný e-mail stížností ohledně neuprave-
ných běžeckých tratí. Je to už také taková tradice posledních 
let, se kterou se i vedení města snaží něco udělat, ale bez na-
výšení rozpočtu na úpravu tratí, popř. pořízení další techniky 
k úpravě, více neuděláme. Případnou změnu systému úpravy 
bychom měli připravit v letošním roce.
Co se týče sporu se společností AUDITAS – o této kauze toho 
bylo napsáno a popsáno už dost. Proto uvedu aktuální stav, 
který je takový, že pravomocný rozsudek Odvolacího soudu 
v Hradci Králové již přišel a město je povinno dle rozsudku 
platit. Vedení města absolvovalo v Praze schůzku s právním 
zástupcem společnosti AUDITAS, na které jsme probírali 
nabídku řešení na vyrovnání pohledávky, která by v případě 
odsouhlasení oběma stranami znamenala definitivní ukon-
čení sporu. Alespoň doufám, že to bude vyřešeno jednou 
provždy. Nicméně bez škrtů v rozpočtu se to neobejde a my 
se budeme snažit co nejvíce, abyste vy, občané Harrachova, 
tato opatření pocítili co nejméně.
Informace k situaci ohledně rekonstrukce areálu skokan-
ských můstků je taková, že jsem se společně s Josefem 
Slavíkem účastnil několika jednání, na kterých je připra-
vován postup plánovaného záměru rekonstrukce areálu 
středních a velkých můstků včetně běžeckého stadionu. 
Momentálně jsme ve fázi připomínkování textu referenda, 
které by se mělo podepsat v březnu/dubnu letošního roku 
a zainteresované strany se v něm zavážou ke vzájemné spo-
lupráci nejenom při přípravě projektu, ale i ke spolupráci při 
provozování areálu skokanských můstků. Zatím jsem mírně 
optimistický, během těchto jednání je vidět zájem všech 
stran o dotáhnutí tohoto projektu ke zdárnému konci.
Závěrem chci poděkovat všem, kteří jste tento úvodník 
dočetli do konce. Věřím, že příští příspěvek bude převážně 
o pozitivních věcech a přeji vám krásnou zimu. 

D a n i e l  B e n e š 
m í s t o s t a r o s t a

AKTUÁLNÍ TÉMA
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Ani letos nás nezapomněli poctít svou návštěvou Tři králové, 
kadidlo důkladně provonělo celý městský úřad a dveře každé 
kanceláře zdobí nápis  K+M+B 2019. 
Téměř všichni tuto tradici, kdy k nám Tři králové do domu při-
jdou, znáte. Proč k nám ale chodí a co vlastně znamená nápis 
napsaný na dveřích? 

Tři králové aneb Slavnost Zjevení Páně 6. 1. 
Svátek Zjevení Páně, lidově zvaný „Tří Králů“, je svým obsahem 
téměř totožný s vánočním svátkem Narození Páně. Svátek „Tří 
králů“ klade ale důraz na něco trochu jiného. U obou jde o to, 
že se Bůh zjevuje jako člověk, dokonce jako narozené dítě.
K nově narozenému dítěti Ježíši nejprve přiběhnou prostí pas-
týři. Ti přijdou pohnuti vnitřním puzením, které vychází z jejich 
srdce. Jdou za někým, kdo je jako oni, kdo patří do Izraele. 
K témuž dítěti o něco málo později dorazí i králové – mudrci. Ti 
z pohybu a postavení hvězd neomylně vyčtou, že se narodí velký 

král, a to v Izraeli. Jsou to cizinci a jinověrci. Je úsměvné, jak 
tito mužové vědy, moderně řečeno intelektuálové, kteří se do-
brali poznání o narození krále králů složitými výpočty a věděli 
o něm dříve, než k narození došlo, přijdou pozdě.
Ve svátku „Tří Králů“ se tedy Kristus zjevuje i nevěřícím či 
jinověrcům a v postavách svatých králů je zosobněno přijetí 
Krista za krále všech. Scéna klanění králů přinášejících dary 
připomíná holdování velmožů a králů vasalských zemí nově 
korunovanému králi.
Svátek „Tří Králů“ odjakživa doprovázely různé lidové zvyky.  
Ve střední Evropě je zažité žehnání domů, při němž se na dveře 
svěcenou křídou píší písmena C+M+B, u nás v Čechách obvyk-
le K+M+B. Nejsou to ale patrně počáteční písmena jmen „Třech 
králů“: Kašpar, Melichar a Baltazar, jak se lidově traduje, nýbrž 
zkratka latinského „Christus mansionem benedicat“: „Kristus 
žehnej tomuto domu“.

L u c i e  S l a v í k o v á 
Č e r p á n o  z  w e b u :  v í r a . c z
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UDÁLO SE

foto: archiv SCRH

Upravují se, a to mnohem častěji než v několika posled-
ních letech. Do konce března si můžeme dovolit zapla-
tit úpravu základního okruhu Harrachovské běžecké 
magistrály 1x týdně. Tato úprava běžeckých terénů je 
placena Sdružením pro rozvoj cestovního ruchu  
v Harrachově, přesněji řečeno z příspěvků jeho členů 
– což jsou někteří ubytovatelé, podnikatelé, Sportovní 
areál a město Harrachov. Příspěvek také dostáváme od 
Svazku měst a obcí Krkonoše.
Úprava běžeckých terénů v okolí Harrachova se bude 
dále odvíjet od výše výtěžku veřejné sbírky „Bílou stopou 
kolem Harrachova“. Je tedy i na vás ostatních – obča-
nech, běžkařích, podnikatelích a dalších návštěvnících 
Harrachova a na vašem rozhodnutí, zda si dále jen 
stěžovat, nebo také přispět na úpravu zakoupením spon-
zorské známky či zasláním částky na transparentní účet 
u ČS 5076470319/0800. 
Děkujeme všem, kteří přispěli ať už svým členstvím ve 
Sdružení a také těm, kteří si již zakoupili sponzorskou 
známku, a doufáme, že se další přidají a také rádi přispě-
jí na další úpravu běžeckých terénů v okolí Harrachova.

 
d n e  1 5 .  l e d n a  2 0 1 9  

S d r u ž e n í  p r o  r o z v o j  c e s t o v n í h o  r u c h u  
v  H a r r a c h o v ě 

Tři králové poctili svou návštěvou i městský úřad v Harrachově

foto: L. Slavíková



INFORMACE Z RADNICE

Informace poplatkového oddělení 
MěÚ Harrachov

Ceník placeného stání na místních komunikacích ve městě Harrachov

Vedoucí ekonomického odboru
Místo výkonu práce: Město Harrachov, čp. 150 Harrachov
Druh práce: vedoucí ekonomického odboru
Předpoklady dle § 4 zákona č. 312/2002 Sb., o úřednících územ-
ních samosprávných celků a o změně některých zákonů:
Uchazeč musí mít:
• státní občanství ČR, případně trvalý pobyt v ČR
• věk minimálně 18 let
• způsobilost k právním úkonům
• uchazeč musí být bezúhonný
• uchazeč musí ovládat jednací jazyk

Kvalifikační požadavky:
• SŠ vzdělání ukončené maturitou pouze s praxí ve veřejné správě, 
vyšší odborné vzdělání ekonomického směru nebo vysokoškolské 
vzdělání ekonomického zaměření.

Náplň práce: 
Koncepční, metodické a odborné řízení odboru ekonomického odbo-
ru. Odpovědnost za komplexní vedení účetnictví v účetní jednotce. 
Tzn. vytvoření účetního rozvrhu, účtování o příjmech a výdajích, 
nákladech a výnosech, výsledku hospodaření, stavu a pohybu finan-
cí, majetku, pohledávek a závazků, aktivit a pasiv, vyúčtování dotací 
včetně evropských. Následně kontrola zpracování účetní závěrky, 
vyhotovení závěrečného účtu města. Sestavování návrhu rozpočtu, 
rozpisu rozpočtu v příjmových a výdajových položkách, provádění 
rozpočtových opatření a usměrňování hospodaření dle tohoto roz-
počtu. Metodické řízení příspěvkových organizací v oblasti účetnic-
tví a rozpočetnictví. Vyhotovování daňových přiznání právnických 
osob, směrnic, statistických výkazů. Provádění kontrol u příjemců 
dotací z městského rozpočtu. Vypracování ekonomických výstupů 
pro potřeby ZM, RM, starosty a ostatních orgánů.

Lhůta pro podání přihlášek: 
22. 02. 2019 do 12 hod. (v této lhůtě musí být přihláška doručena 
Městskému úřadu Harrachov). Předběžný termín konání výběrové-
ho řízení je do konce měsíce února, upřesnění bude zasláno e-mai-
lem nebo sděleno telefonicky. Přihlášku s požadovanými doklady 
doručte v zalepené obálce označené „VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ vedoucí 
ekonomického odboru – neotvírat“ do podatelny Městského úřadu 
Harrachov na adresu: Městský úřad Harrachov, Harrachov 150, 
512 46 Harrachov. Na tuto adresu je též možné doporučenou zá-
silkou nabídku zaslat prostřednictvím držitele poštovní licence. Za 
okamžik předání nabídky v případě doručení je považován okamžik 
převzetí zásilky adresátem. Na obálce musí být uvedena adresa, na 
níž je možné nabídku vrátit.

Termín nástupu: 01. 06. 2019.
Poskytování informací:
Informace k pracovní náplni či k výběrovému řízení poskytne 
vedoucí ekonomického odboru Jana Coufalová,  
tel. číslo: 481 311 871
Vyhlašovatel si vyhrazuje právo pracovní místo neobsadit, případ-
ně zrušit toto výběrové řízení kdykoliv v jeho průběhu.

Rada města Harrachov se usnesla dne 20. 01. 2019 (usnesení čj. 
1917/2019 ) vydat ceník placeného stání pro stání na  
místních komunikacích, které jsou vymezené Nařízením  
číslo 1/2019. Nařízení č. 2/2019 vymezuje místní komunikace 
nebo jejich určené úseky, které lze užít za cenu sjednanou v sou-
ladu s cenovými předpisy k stání silničního motorového vozidla 
na dobu časově omezenou, nejvýše však na dobu 24 hodin. Tyto 
místní komunikace či jejich úseky jsou uvedeny v příloze  
č. 1 k Nařízení č. 1/2019.

Kalendářní doba placeného stání:
Parkoviště centrum – všechny měsíce v roce, parkoviště Nový 
svět – všechny měsíce v roce,
parkoviště u lanovky – prosinec, leden, únor, březen (mimo tyto 
měsíce je stání bezplatné).

Základní provozní doba:
Parkoviště centrum – pondělí až neděle od 7:00 do 20:00 hodin, 
parkoviště Nový svět – pondělí až neděle od 7:00 do 20:00 hodin, 
parkoviště u lanovky – pondělí až neděle od 7:00 do 20:00 hodin.

Základní tarif:
Parkoviště centrum – 25 Kč/30 minut (minimální platba 10 Kč), 
parkoviště Nový svět – 20 Kč/30 minut (minimální platba 10 Kč), 

parkoviště u lanovky – jednorázová cena 50 Kč za kalendářní den.

Způsoby placení
Sjednaná cena se platí zaplacením v parkovacím automatu 
nebo prostřednictvím virtuálních parkovacích hodin (placení 
prostřednictvím SMS plateb nebo bezhotovostní platby pomocí 
mobilních aplikací). Placení sjednané ceny musí být provedeno 
neprodleně po zaparkování vozidla.

Prokazování placení
Zaplacení sjednané ceny se prokazuje umístěním platného par-
kovacího lístku z parkovacího automatu po dobu stání silničního 
motorového vozidla na viditelném místě za předním sklem vozi-
dla tak, aby byly veškeré údaje v dokladu čitelné z vnějšku vozidla 
nebo prostřednictvím virtuálních parkovacích hodin (zaplacení 
SMS platbou nebo bezhotovostní platby prostřednictvím mo-
bilních aplikací). Řidiči motocyklů si ponechají parkovací lístek 
u sebe. Pokud je platba provedena u obsluhy parkoviště, ponechá 
si řidič doklad u sebe pro pozdější kontrolu.

Vyvěšeno na úřední desce dne 23. ledna 2019 – ceník nabývá 
účinnosti 15. den po zveřejnění na úřední desce. 

Místní poplatek ze psů na rok 2019 byl splatný k 15. 1. 2019. 
Tento poplatek je možné uhradit na oddělení místních 
poplatků v provozní době Městského úřadu Harrachov.

Starostka města Harrachova vyhlašuje dle zákona č. 312/2002 Sb., o úřednících územních samosprávných celků 
a o změně některých zákonů, v platném znění, výběrové řízení na místo:

Výběrové řízení na místo: vedoucí ekonomického odboru
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Z diáře starostky města

7. 1. jednání rady města

8. 1. porada se zaměstnanci úřadu po jednání rady 

města,
kontrolní den – výstavba bytů s pečovatelskou službou

9. 1. jednání s Miloslavem Malečkem – vedoucím 

OO PČR Harrachov,

návštěva jubilanta

10. 1. jednání s Mgr. Tomášem Kaplanem 

a Mgr. Jakubem Schejbalem ohledně způsobu vyrovná-

ní po pravomocném rozsudku ve sporu se společností 

Auditas S. A.

11. 1. účast na pracovní skupině k akci Příjezd Krako-

noše
14. 1.  návštěva jubilanta

16. 1. jednání se zástupci společnosti Apreco ohledně 

parkování v Harrachově,

návštěva jubilanta

17. 1.  jednání se zástupci Správy KRNAP, 

návštěva jubilanta

21. 1. setkání akcionářů SVS v Jablonci nad Nisou,

jednání s Františkem a Petrem Novosadovými,

jednání s p. Kubišem z Agro Jesenice,

jednání rady města

22. 1. porada se zaměstnanci úřadu po jednání rady 

města,
jednání u hejtmana LK Martina Půty

23. 1. účast na jednání stavební komise

24. 1. rozhovor do Českého rozhlasu Liberec,

setkání s občany

25. 1. účast na Mikroregionu Tanvaldsko

26. 1. výroční schůze hasičů

27. 1. jednání se zástupci firmy Syban,

jednání na ÚZSVM v Semilech

30. 1. návštěva jubilanta

31. 1. účast na sněmu SOLK,

účast na jednání Mikroregionu Tanvaldsko v domově 

seniorů ve Velkých Hamrech

                                                     
            ( l s )

Příjezd pána hor – Krakonoše
Tradiční příjezd pána hor Krakonoše se letos připravuje 
na sobotu 16. 3. 2019. Slavnost, jenž neodmyslitelně patří 
k Harrachovu a jejíž věhlas překročil daleko hranice města, 
je v plném proudu příprav. 
A koho budete moci spatřit krom samotného vládce hor 
Krakonoše? Průvodem s vámi půjde tradičně a do kroku 
nejen vám bude hrát Táboranka, předvedou zde 
své umění mažoretky, v kočárech se povezou 
hrabata a za nimi křehká víla Izerína 
a vládce Jizerských hor Muhu. Nebudou 
chybět čertiska, lyžníci a všelijaké jiné 
masky. Letos bude i Krakonošova 
šatlava. 
Novinkou budou zabijačkové hody, 
vůl na grilu a parostroj na uzená žebra. 
Bohatý stánkový prodej a tradiční soutěže. 
Soutěžit budete moci i s rakouskými 
čerty přímo na podiu. Zazpívat si s kapelou 
Universal Band nebo zatančit s mužorety. Nebude 
samozřejmě chybět vyhlášení nejzdařilejších masek. Uplést 
si můžete pomlázku se skauty, tvořit v dětských dílničkách, 
zatočit se na dobovém kolotoči na kliku a vyzkoušet střelbu 
kuší. Jako každý rok pro vás bude připravena bohatá 
Krakonošova losovačka.
 
Těšíme se na vás a doufáme, že letos nás Krakonoš přivítá 
za krásného slunečného počasí.  

L u c i e  S l a v í k o v á 

Soutěžní otázka:
Víte, po kolikáté přijede Krakonoš letos do Harrachova 
přivítat jaro?

Své odpovědi včetně jména, adresy, telefonního čísla zasílej-
te do 20. 2. 2019 na: referent@harrachov.cz, 
Soutěž – Město Harrachov, k rukám Lucie Slavíkové, 512 46 
Harrachov 150. 

Vylosovaný výherce obdrží postavičku Krakonoše

Prosba o sponzorský dar 
na pořádání akce Příjezd 
Krakonoše
Příjezd Krkonoše je již dlouholetou tradicí, 

a proto si vás dovolujeme touto cestou oslovit 
a požádat o poskytnutí jakéhokoliv příspěvku. 

Příspěvek může být:
• věcný – ceny do losovačky, ceny do soutěží, apod.

• finanční – 19-1263085389/0800, VS0013
ale také osobní pomoc při samostatném průběhu – prodej 
losovačky, pomoc při soutěžích, organizaci.
Věcné dary je možné přinést na městský úřad do kanceláře 
v 2. patře k Lucii Slavíkové nebo po dohodě ji vyzvedne 
u vás.
Pomocníci se mohou hlásit na tel. 725 831 363.
Všem, kteří se rozhodnou jakkoliv přispět předem velice 
děkujeme.

CO SE CHYSTÁ



Pár otázek pro… Radka Čermáka
ZAJÍMÁ NÁS

Radku, v zastupitelstvu jsi nováčkem. Máš za 
sebou účast na již druhém zasedání za-
stupitelstva v novém složení. Jaké jsou 
zatím tvé pocity z tohoto postu? 
První zasedání bylo jako z rychlíku, 
ale druhé už se chytlo – mluvilo se, 
diskutovalo, veřejnost vystupova-
la…To mám rád, tak snad to bude 
v tomto gardu i nadále. Na rok 2019 
máme zastupitelstvo bohužel jen 
pětkrát, tak nespěchejme, práce tu je 
myslím dost.
Po složitém povolebním vyjednávání 
vyšlo najevo, že stav koaličních a opozič-
ních zastupitelů je velice vyrovnaný. Vnímáš 
to jako výhodu, či nevýhodu?
Vyrovnané to je asi jako zápas, který dopadne 8:7. Hrálo se pěk-
ně, ale prohra je prohra. Já se teprve oťukávám a osobně vzhlížím 
k roku 2022. Jsem rád, že opozice není jednohlasná armáda.
Ve tvém předvolebním medailonku padl postesk nad odcho-
dem dětí z harrachovské školy např. na víceleté gymnázium 
do Tanvaldu. Tvým přáním by byl ale opak, tzn., aby děti 
z okolí jezdily do harrachovské základní školy. Kde je tedy 
dle tebe problém? V atraktivitě a systému výuky nebo…?
Na ten ranní počet kráčejících Harrachováků z autobusáku 
v Tanvaldu je smutný pohled. Určitě to chce více sportu do školy, 
rozmanitost disciplín, moderní sportovní výuku… Není to jen 
o našich tradičních sportech z Harrachova, třeba se tu ukáže 
i dobrý atlet nebo plavec. Je rok 2019, standardem jsou jazyko-
vé výměnné pobyty atd. Prostě dobrá a atraktivní škola, co má 
jedno velké plus, tím je Harrachov. Místo, kde se dá vše dělat za 

domem. Chce to umět sehnat peníze…
Dne 4. 12. 2018 bylo město Harrachov pravomocně 

odsouzeno a po doručení rozsudku bude mít povin-
nost platit. Krajský soud totiž potvrdil rozsudek 

prvoinstančního o oprávněnosti závazku města 
Harrachova vůči firmě Auditas S. A. v daňovém 
ráji Belize, které za 0 Kč postoupil pohledávku 
bývalý právní zástupce města. Výše závazku, 
který ani v době vzniku neměl jasné financo-

vání, je nyní 11 mil. Kč. Jaký je tvůj názor na 
celou tuto kauzu a její dosavadní výsledek, který 

není pro město zrovna příznivý?
Já byl vždy pro zaplacení, takže v tomto pohledu jsem 

rád za potvrzení mého názoru. Bohužel to znamená zata-
ženou brzdu pro město a za to rád rozhodně nejsem. Je to klín 

do obyvatel a poslední dobou už jen privátní boj. Dno se našlo, 
tak teď to chce odraz.
Co bys rád jako zastupitel města prosadil z vašeho volebního 
programu (SNK – ZMĚNA PRO HARRACHOV) priorit-
ně? A myslíš, že je reálné, aby došlo k tolik všemi stranami 
zmiňovaném spojení Harrachova a k navázání konstruktivní 
spolupráce?
V SNK máme každý na starost něco jiného, takže já rozhodně vše 
kolem sportu, kultury, turistického ruchu. Město má ohromný 
potenciál, je potřeba toho využít. Je to tu jako krásná zátoka, ale 
my v ní jenom šlapeme vodu a nikam neplaveme. Aktuálně třeba 
vánoční duch města… Poplatky z lázeňského pobytu jsou páteř 
rozpočtu města, ale moc se jich na podporu toho samého nevra-
cí, to je špatně. Myslím, že spolupráce probíhala vždy, když to má 
mít hlavu a patu, tak to přeci podpoří každý zastupitel. Časem tu 
bude určitě lepší nálada, ten trend je vidět na všech stranách.

Pár otázek pro… Jiřího Černého
Jirko, v tvém předvolebním medailonku jsi 
poukazoval na ne zrovna ideální vztah mezi 
Sportovním areálem Harrachov a součas-
ným vedením města Harrachova. Proč 
si myslíš, že jsou vztahy takové, jaké 
jsou? A co by se muselo stát, aby nastala 
změna právě k lepší spolupráci?
V roce 2010 jsem se dostal poprvé do 
zastupitelstva a přiklonil jsem se k vítězné 
koalici. Tenkrát jsem netušil, co mě vůbec 
čeká. Po krátké spolupráci, cca po roce, jsem 
z koalice odešel. V podstatných a důležitých 
věcech jsem se naprosto neshodoval s ostatními 
kolegy. Mít jiný názor nebo dokonce hlasovat jinak než 
všichni ostatní v koalici bylo nepřípustné. Pochopil jsem, že týmu 
starostky je Sportovní areál trnem v oku, což nechápu dodnes. 
Bohužel se to několikrát do budoucna potvrdilo. Neustálými 
kritikami, pomluvami a běháním po různých úřadech a soudech 
se velkou měrou vedení města zasloužilo o zastavení plánovaných 
investic a rozvoje Sportovního areálu. Troufám si říct, že dnes je 
vztah města s představiteli akciové společnosti vyhrocený. Sám 
za sebe mohu říci, že pokud se do budoucna nevymění vedení 
města, nedávám zlepšení vztahů mezi areálem a městem velkou 
šanci. Město by mělo začít skutečně jednat jako partner, a ne jako 
protivník v okamžiku, kdy se neplní jeho, často nesmyslná, přání.

Mnoho zlých, nejen harrachovských, jazyků tvrdí, 
že rozvoj cestovního ruchu v Harrachově brzdí 

právě místní sportovní areál. Že tu chybí inves-
tice, díky kterým by se mohl areál moderni-

zovat. Jaký je tvůj názor na tento pohled lidí 
zvenku? Přeci jenom jsi zaměstnancem are-
álu už spoustu let a určitě to vidíš jinak…
Sportovní areál investuje každý rok 
10– 20 mil. Kč, letos převážně do technic-

kého zasněžování. Díky tomu jsme například 
o letošních Vánocích rozjeli areál v Ryžovišti, 

což by bez této investice nebylo možné. Domní-
vám se, že areál je jednou z hlavních harrachov-

ských turistických atrakcí. Představte si, že by areál 
zastavil svoji podnikatelskou činnost, co by se asi dělo? 
Vzhledem k potížím s uzavřením nájemní smlouvy na pozem-
ky to jednu chvíli opravdu hrozilo. Dokonce byla připravena 
k podepsání smlouva na koupi pozemků a investice do areálu 
byly připravené. Nemluvě o rozšíření současných sjezdovek 
o cca 4,2 hektary. Bohužel různými politickými kličkami paní 
starostky nedopadl ani prodej pozemků a stále není uzavřena 
ani nájemní smlouva. Dnes to došlo tak daleko, že nějaké 
větší investice jsou v nedohlednu, i když jsou intenzivně při-
pravovány. Takže odpověď na otázku, kdo může za zastavení 
rozvoje sportovního areálu, je velmi jednoduchá. 
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ZAJÍMÁ NÁS

Po složitém povolebním vyjednávání vyšlo najevo, že stav ko-
aličních a opozičních zastupitelů je velice vyrovnaný. Vnímáš 
to jako výhodu či nevýhodu? 
Tak, jak to dopadlo, je to podle mého názoru velká nevýhoda. 
Rozdělení na koalici a opozici zavedla právě starostka před 
8 lety, kdy poprvé vyhrála volby, a rozděluje tak Harrachov 
i nadále. Za předchozího vedení města fungovalo zastupitelstvo 
jako jeden celek, na zasedání rady města při důležitých rozho-
dováních byli zváni všichni zastupitelé, aby všichni měli stejné 
informace a mohli delší dobu před hlasováním znát problém. 
To se o dnešní situaci na radnici rozhodně říci nedá. Snahou 
dnešní opozice bylo uspořádat vedení města, a to především 
rady města tak, aby nepokračovala nadále vláda jedné stra-
ny a bylo přihlíženo také k názorům druhé poloviny občanů 
Harrachova. To se bohužel nepovedlo. Jazýčkem na vahách se 
opět stal, bez urážky, Josef Slavík, který, ač se opravdu snažil, 
nakonec se přiklonil k současnému uspořádání nynější rady 
města. Nemám mu to za zlé, prostě to tak skončilo.
Dne 4. 12. 2018 bylo město Harrachov pravomocně odsouze-
no a po doručení rozsudku bude mít povinnost platit. Kraj-
ský soud totiž potvrdil rozsudek prvoinstančního o opráv-
něnosti závazku města Harrachova vůči firmě Auditas S. A. 
v daňovém ráji Belize, které za 0 Kč postoupil pohledávku 
bývalý právní zástupce města. Výše závazku, který ani v době 
vzniku neměl jasné financování, je nyní 11 mil. Kč. Jaký je 
tvůj názor na celou tuto kauzu a její dosavadní výsledek, 
který není pro město zrovna příznivý?
Jde o dlouhou historii a domnívám se, že zde zapracovala hlav-
ně závist a nechuť zaplatit někomu za dobře odvedenou práci 
to, co si zaslouží, a bylo předem, a připomínám pouze v případě 
úspěchu, smluvně přislíbeno. Jednou byla smlouva s advokátní 
kanceláří Tomáše Vašíčka schválena 14 zastupiteli, tak nevidím 

důvod, proč tuto smlouvu napadat a vymýšlet důvody, proč by 
měla být zpochybněna. Nakonec i soudy uznaly, že smlouva je 
v pořádku a odměna má být vyplacena. Pouze se stále vynaklá-
dají prostředky právní služby v předem prohrané kauze, což 
se teď potvrdilo. Je nutné si uvědomit, že v tuto chvíli nemá 
soudní spor nic společného s Tomášem Vašíčkem, ale s firmou 
AUDITAS, která již v roce 2016 navrhovala smír a chtěla z celé 
pohledávky 7 mil. Kč uhradit pouze 6 mil. Kč. Na základě této 
informace požádal o svolání mimořádného zastupitelstva Jiří 
Krejčí, kde se ale bohužel nepodařilo změnit názor ostatních 
zastupitelů. Starostka veřejně tvrdila – nepočítáme s prohrou, 
budeme se soudit dál. Díky rozhodnutí vedení města neplatit 
své závazky teď místo 6 mil. Kč bude město platit 11 mil. Kč. 
Pan Vašíček se svými kolegy pomohl ušetřit městu 90 mil. Kč 
a paní Zbrojová se svými kolegy pomohla městu utratit zbyteč-
ně 5 mil. Kč plus náklady na právníky a soudní výlohy. 
Co bys rád jako zastupitel města prosadil z vašeho volebního 
programu (SNK – ZMĚNA PRO HARRACHOV) priorit-
ně? A myslíš, že je reálné, aby došlo k tolik všemi stranami 
zmiňovaném spojení Harrachova a k navázání konstruktivní 
spolupráce?
Myslím, že snahu navázat spolupráci projevili všichni kromě 
strany paní starostky, která s námi nechtěla jednat, když naší 
podmínkou bylo nahrávání jednání. Radu města s více stranami 
odmítli, což znamená jediné, a to že chtějí pouze sami rozhodo-
vat a vládnout. 
Z našeho volebního programu bych se rád zasadil o zpomalení 
dopravy na mezinárodní silnici mezi fotbalovým hřištěm a ob-
chodem NORMA.

 
Radka Čermáka a Jiřího Černého se ptala Lenka Skrbková

INFORMACE Z KONTROLNÍHO VÝBORU 

Nejdříve by bylo vhodné se představit a říci, jak si představujeme 
naši činnost. Za předsedu kontrolního výboru byl zvolen Jaroslav 
Čech a členové: David Čermák, Michal Kunrt, Miloslav Hofmann 
a Petr Kožíšek. Chceme být konstruktivní opozicí a poukazovat na 
nezákonné věci a dávat návrhy zastupitelstvu, které budou prospěš-
né městu Harrachov.   
Kontrolní výbor je orgánem zastupitelstva. Má jisté výsadní posta-
vení v tom, že jeho existence vyplývá přímo ze zákona (srov. § 117 
a § 119 zákona o obcích). Kontrolní výbor kontroluje plnění usne-
sení zastupitelstva obce a rady obce a dále kontroluje dodržování 
právních předpisů ostatními výbory a obecním úřadem na úseku 
samostatné působnosti. Zastupitelstvo může kontrolnímu výboru 
uložit další úkoly, nemůže však jeho zákonnou kontrolní pravomoc 
omezit. Z uvedeného vyplývá, že kontrolní výbor nepotřebuje ke své 
kontrolní činnosti plán, který si musí nechat schvalovat zastupitel-
stvem, v případech výše uvedených.
V prvním měsíci své existence se kontrolní výbor věnoval studiu 
zákonů a sebevzdělávání v oblasti povinností zastupitelů obcí. Vý-
sledkem tohoto sebevzdělávání bylo zjištění několika pochybení při 
zveřejňování rozpočtu. Předseda kontrolního výboru byl odkázán 
zaměstnancem úřadu na svolení paní starostky, když chtěl nahléd-
nout do podrobného rozpočtu. Na úřední desce chyběl odkaz na 
podrobný rozpočet na stránkách města. Rozpočtová skladba hlavně 
u nákladových položek je nepřehledná.
Následně bylo zjištěno při prověřování finančního výboru, že 

jeho personální obsazení není slučitelné se zákonem. Prioritou 
finančního výboru je kontrola hospodaření s majetkem a finanč-
ními prostředky obce. V případě finančního výboru platí, že jejich 
členem nemůže být starosta, místostarosta, tajemník obecního 
úřadu ani osoby zabezpečující rozpočtové a účetní práce na 
obecním úřadu. Finanční výbor má pouze dva členy, jeden z nich 
přímo vykonává účetní práce na obecním úřadu, takže by měl sám 
sebe kontrolovat? Toto je neslučitelné se zákonem a zastupitelstvo 
města snad na svém příštím zasedání tento nedostatek odstraní. 
Druhý člen finančního výboru je manžel starostky města, která 
nesmí být členem finančního výboru, zde se jedná spíše o morál-
ní problém, který může při kontrolách přerůst v podjatost vůči 
kontrolovanému. Předseda finančního výboru je radní z vládnoucí 
koalice, předsednictví finančního výboru z řad opozice hlasováním 
neprošlo, doufejme, že to nebude na škodu prováděným kontrolám 
ve vlastních řadách.
Kontrolní výbor má rozpracované další skutečnosti a zjištění, které 
mohou pomoci městu Harrachov při jeho nelehkém hospodářském 
období, do kterého právě vstupuje, a rádi vás s nimi příště sezná-
míme.
Pokud budete mít sami potřebu se s námi podělit o náměty, které by 
napomohly městu Harrachov, rádi si vás vyslechneme a prověříme 
vaše poznatky přímo nebo je předneseme na zastupitelstvu města.

Jaroslav Čech, e-mail: cech@harrachov.cz, 724 015 209

Postřehy kontrolního výboru zastupitelstva města



volejte 24 hodin
tel. 777 002 432

www.spolehlive-strechy.cz

● ze všech druhů střech, ploch a prostranství
● horolezecká výbava, frézovací technika
● proškolení zaměstnanci na práci ve výškách
● kvalitní a rychlá práce bez poškození majetku
● příznivé ceny

SHOZ SNĚHU
RAMPOUCHŮ

INZERCE

Rizikové  kácení  a  péče  o  stromy 

Nátěry  střech,  výškové  práce 

Drobné  dřevostavby,  nábytek 

Michal Plůcha  724 115 977 

Informace k uzavření 
harrachovské 
prodejny COOP 
Dobrý den,

prodejna v Harrachově byla uzavřena z provozních, resp. 
personálních důvodů. Dlouhodobě se nedaří v Harra-
chově a okolí zajistit personál do prodejny. Důvodem 
může být i šíření zkreslených a nepravdivých informací 
o prodejně.
Pokud se podaří zajistit personální obsazení prodejny, 
prodejna by byla opět otevřena.

Zájemci o zaměstnání se mohou informovat na  
tel. 603 259 225 nebo mailem na jednota@jednotanp.com

S  p o z d r a v e m 
I n g .  M i r o s l a v  C h u d o b a 
S D  J e d n o t a  N o v á  P a k a 

p ř e d s e d a  p ř e d s t a v e n s t v a
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Jednota, spotřební družstvo Nová 
Paka přijme ihned pracovníka na 
pozici VEDOUCÍ PRODEJNY do 
prodejny Harrachov

• vyučení v oboru není podmínkou, předchozí praxe 
v oboru vítána
• dobré komunikační schopnosti, příjemné vystupování
• samostatný a aktivní přístup k řešení úkolů, časová 
flexibilita
• uživatelská znalost PC (Microsoft Office, Internet 
Explorer)
• pracovní doba – dvousměnný provoz
• metodická pomoc při zapracování samozřejmostí
• nástup možný ihned nebo dle dohody, garantujeme 
trvalé pracovní uplatnění
• garantujeme poskytování pracovních výhod (příspěvek 
na stravování 2 100 Kč, možnost celoroční rekreace na 
chatě ve Velké Úpě)

Jednota, spotřební družstvo Nová 
Paka přijme ihned pracovníka na pozici 
PRODAVAČ/KA do prodejny Harrachov

• vyučení v oboru není podmínkou, předchozí praxe v oboru 
vítána
• příležitost i pro absolventy středních škol
• dobré komunikační schopnosti, příjemné vystupování
• samostatný a aktivní přístup k řešení úkolů, časová flexibilita
• pracovní doba – dvousměnný provoz
• metodická pomoc při zapracování samozřejmostí
• nástup možný ihned nebo dle dohody, garantujeme trvalé 
pracovní uplatnění
• garantujeme poskytování pracovních výhod (příspěvek na 
stravování 2 100 Kč, možnost celoroční rekreace na chatě ve 
Velké Úpě)



Zuzka Koloušková a Milan Jeglík: 
Dokážeme proměnit svět v lepší místo, ale 
musí se přidat každý z nás
O projektu Green Life jsem poprvé 
zaslechla, když byl ještě v plenkách, to 
znamená někdy v roce 2009. Od té doby 
její zakladatelé Zuzana Koloušková 
a Milan Jeglík udělali v ochraně tropické-
ho deštného pralesa a ohrožených druhů 
fauny a flóry na Sumatře v Indonésii 
veliký kus práce. Do Harrachova poprvé 
přijel přednášet tento mladý sympatický 
pár o svém projektu pro veřejnost v rámci 
konání Mezinárodního festivalu out-
doorových filmů a od toho už byl pouhý 
krůček začít spolupracovat i s harrachov-
skou základní školou. O tom, jak daleko 
od svého vzniku pokročili a jaké úspěchy 
si mohou připsat na konto své organizace, 
a že jsou nemalé, si můžete přečíst v níže 
uvedeném rozhovoru. A mně nezbývá než 
Zuzce, Milanovi a jejich týmu poděkovat 
za to, co dělají nejen pro nás, ale přede-
vším pro naše budoucí generace. 

Zuzko, Milane, už nějaký ten rok spo-
lupracujete s harrachovskou základní 
školou. Můžete čtenářům Harrachov-
ského zpravodaje přiblížit, jak taková 
spolupráce vaší organizace se školou vy-
padá v praxi? A s kolika školami v tomto 
směru spolupracujete?
Zuzka: Harrachovská škola patří k jedněm 
z našich pilířů projektu NEPZ, tedy Nej-
bohatší Ekosystémy Planety Země. Paní 
ředitelka společně s učiteli a žáky spolupra-
cuje na monitorovacím projektu Oko tygra 
na Sumatře a od roku 2019 též na projektu 
Oko Země. Školní partnerské fotopasti 
jsou umístěny na Sumatře a v Ugandě. 
Vaše škola pomáhá chránit tygry a noso-
rožce přímo v terénu na dvou kontinentech. 
K tomu dvakrát ročně přijíždíme do školy 
s přednáškami projektu NEPZ. Funguje to 
a takto spolupracujeme asi se 160 školami 
v Česku, na Moravě a na Slovensku  
v 5 týmech.  
Váš projekt Green Life se zabývá ochra-
nou pralesů a jejich zvířecích obyvatel 
na Sumatře. Ve většině případů se jedná 
o faunu a flóru, jejíž budoucnost je silně 
ohrožena. Co vás k tomuto počinu při-
vedlo? Proč právě Češi musí zachraňovat 
takto vzácný, důležitý a křehký ekosys-
tém naší Země?
Milan: Odmalička miluji zvířata a přírodu, 
ale nepatřím k těm studijním typům. Vždy 
mě zajímala spíše přímá akce v terénu, 

tedy mojí energií jsou protipytlácké aktivity. 
V Trutnově jsem vystudoval lesnickou 
školu, deset let jsem pracoval na kriminál-
ce, ale nakonec mě vítr zavál až do daleké 
Indonésie, kde mě deset let živilo potápění. 
Dnes míříme již i do Afriky. Pomalu, ale 
jistě se však vracíme i blíže k domovu 
a rozjíždíme další program Oko medvěda 
na Slovensku. A proč zrovna Češi? Možná 
právě proto, že víme, jaké to je zničit si 
vlastní přírodu a udělat z ní smrkové 
monokultury a z polí lány řepky. Člověk si 
některé věci uvědomí, až když je většinou 
pozdě, ale ty pralesy stále ještě existují, 
tedy je třeba zabrat tam, kde je stále ještě 
co chránit.
Vaše působení se už rozrostlo i mimo Su-
matru, a to do africké Ugandy. V jaké fázi 
je tento projekt s názvem Green & Blue 
Life Uganda a co si od něj slibujete?
Zuzka: V Ugandě máme velmi dobře 
nastartováno na masivní monitorovací 
program na ochranu nosorožců, goril 
a slonů. Dne 26. prosince 2018 jsme pode-
psali smlouvu o spolupráci se Ziwa Rhino 
Sanctuary a dodali jim první čtyři fotopasti 
na monitoring rezervace. V únoru tam míří 
dalších deset fotopastí. V průběhu roku 
hodláme rozjet podporu jedné protipytlác-
ké hlídky na ochranu nosorožců. Dějí se 
velké věci. Čtyři národní parky mají zájem 
v Ugandě o náš monitorovací program, 
a pokud příjde podpis z Uganda Wildlife 
Authority, tak nás nic nemůže zastavit. 
A co si od toho slibujeme? Chceme být 

u toho, jsme lidé činu. Jinak projekt  
Green &  Blue Life Uganda nejsme my, ale 
lidé, kteří se snaží naše myšlenky realizo-
vat v Ugandě a my jim k tomu dali svolení. 
Jsme na začátku spolupráce a rok 2019 
ukáže, jak masivní tato spolupráce bude.  
Kromě projektu Green Life a Green & 
Blue Life Uganda máte ještě jeden projekt, 
který se nazývá Blue Life. Můžete nám ve 
zkratce představit i tento projekt?
Milan: To je další velká jízda na Sumatře 
v souostroví Pulau Banyak v Indickém 
oceánu. Již několik let tam s dobrovolníky 
čistíme pláže od naplavených plastových 
odpadků a rozjeli jsme odpadové programy 
ve třech ostrovních vesnicích. Máme zde 
krásné plážové dobrovolnické centrum 
a motorový člun. Největší perlou je však 
vytvoření další protipytlácké hlídky Blue 
Patrol, která vzniká právě v těchto dnech 
a bude chránit populaci mořských želv na 
ostrově Bangkaru.  
Plastový odpad je jedním ze zla dnešní 
doby. Tento odpad nestačí pouze třídit, ale 
nejlepší je neprodukovat ho vůbec. Proč je, 
dle vás, ale ještě spousta lidí v tomto smě-
ru slepá a nechce vidět, co svým bezohled-
ným nakupováním způsobuje za přírodní 
pohromu? A připadá mi, že ačkoliv se 
o této problematice mluví více a více, tím 
větší množství potravin nacházím zabale-
nou ihned v několika vrstvách plastu…
Milan: Myslím si, že lidi to vědí, ale nechtě-
jí to řešit, poněvadž v nich dřímá pocit, že 
mají svých starostí dost. 
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Jenže dnes již máme mikroplasty 
i v pitné vodě, v prachu, který dýcháme. 
Způsobuje to velké zdravotní problémy 
a lidé stále mlčí. Sám jsem zvědav, kdy 
nám to dojde v plošném měřítku. Mám 
však obavu, že to již bude pozdě, a proto 
právě makáme a šíříme informace, 
abychom probudili co nejvíce lidí a dětí. 
Máme již pět minut po dvanácté, a proto 
je třeba konat. Záleží na každém z nás.
Máte na starosti už několik projektů, 
jak je zvládáte zajišťovat po personální 
stránce? Přeci jenom vy jste jenom dva 
a ve dvou to nelze vše stíhat.
Zuzka: Naštěstí je nás již mnohem více. 
Mnoho lidí nám pomáhá dobrovolně, 
v brněnském kanclu máme skvělého 
zaměstnance Štěpána, tisíce lidí projek-
ty podporuje finančně a morálně. Daří 
se nám a vše, co jsme vytvořili, nebylo 
z žádných dotací, na což jsme hrdí. Vše 
je postaveno na principu spolupráce 
s lidmi a osvícenými firmami.
Když se vrátím zpět k vašemu půso-
bení na školách. Jaký vztah si myslíte, 
že mají dnešní děti k přírodě? Máte 
v tomto směru nějaké kladné či na-
opak záporné ohlasy?
Milan: Na jednu stranu je hrozná škoda, 
že děti tráví stále méně času 
v přírodě, ale to není chyba dětí, 
nýbrž dospělých. Na druhou 
stranu mají dnes mladí lidé 
velký přístup k informacím, což 
my jsme neměli. Osobně věřím 
v mladou generaci, poněvadž 
mají mnohem větší schopnost 
vzdorovat a veřejně projevit svůj 
názor, což generace před nimi 
prostě neměla. Věřím tomu, že 
pokud budeme spolupracovat, 
dokážeme proměnit svět v lepší 
místo, ale musí se přidat každý 
z nás.
Vaše organizace je živá pouze 
z dobrovolných příspěvků. Ne-
čerpá žádné dotace ani žádné 
jiné finanční prostředky ze 
státního rozpočtu. V případě, 
že bych chtěla vaši organizaci 
finančně podpořit, co pro to můžu 
udělat? A jak poté s těmito finančními 
prostředky nakládáte?
Zuzka: Ano, je to tak. Nemyslím si, že 
by měl být neziskový sektor dotován 
státem. Neziskovka je v podstatě firma, 
která musí umět přesvědčit své pod-
porovatele, že je prostě dobrá a hodna 
podpory. Pokud nás chtějí lidé podpořit, 
tak najdou všechna spojení na webových 
stránkách www.pralesdetem.cz nebo 
www.oceandetem.cz . Mohou zachránit 

kus pralesa, vyčistit kousek pláže, pod-
porovat protipytlácké hlídky či se zapojit 
do Oko Země. Veškeré finance, které 
získáme, jdou na projekty, a proto nás 
lidé podporují. Nežijeme z toho. Máme 
svůj vzdělávací projekt NEPZ, který 
nám umožňuje nebrat z neziskovky ani 
výplatu pro nás samotné.
Možná si někdo řekne, proč zachra-
ňujete přírodu, která nám není úplně 
blízká. Proč třeba nezachraňujete 
faunu a flóru tady u nás?
Milan: Neexistuje žádná blízká nebo 
vzdálená příroda. Příroda je prostě 
příroda ve svém celku. Pokud jsou 
nejvýznamnějšími ekosystémy pralesy 
a oceány, tak je jejich devastace problé-
mem nás všech, poněvadž na jejich sta-
vu závisí náš život, klimatické podmínky 
a tím pádem i stav zemědělství, tedy 
našich vlastních žaludků. Jen musíme 
začít myslet v souvislostech a pak to 
všechno pochopíme.
Vy sami nejste zrovna příznivci zoolo-
gických zahrad, můžete vysvětlit proč? 
Vždyť mnoho zoologických zahrad se 
rádo chlubí tím, že zachraňuje ohrože-
né druhy zvířat.
Milan: Každý z nás přece cítí, že zavřít 

někoho do klece nemůže být ochrana. 
Myslím si, že ZOO budou muset projít 
velkou transformací, poněvadž v sou-
časné době rozhodně neplní ani vzdě-
lávací a ani záchrannou roli zvířat. Ano, 
mnohé ZOO podporují velké programy 
na záchranu živočišných druhů, ale také 
se podílejí na obchodu se zvířaty a jejich 
masivním věznění. Pokud by byly na 
celou naši republiku dvě obrovské 
a skutečně moderní zoologické zahrady, 
tak si myslím, že by to bohatě stačilo, ale 

v naší zemi jsou ZOO především luna-
parky se zvířaty pro návštěvníky, kteří si 
přišli zkrátit svoji dlouhou chvíli na úkor 
svobody zvířat. Osobně si myslím, že 
v dnešní době nemusíme koukat na zví-
řata v klecích. Pokud byste chtěli vidět 
panenskou a úchvatnou africkou divoči-
nu, tak jeďte na týden do Ugandy a stačí 
navštívit jediný národní park Murchison 
Falls. Vyjde to člověka na cca 30 000 Kč 
i s letenkou a máte zážitek na celý život 
a věřte mi, že už žádného slona nebo 
lva zavřeného ve výběhu nebudete chtít 
vidět. A ohledně dětí si myslím, že si 
každý z nás na takový den může počkat 
a splnit si svůj sen v přirozenosti, která 
je hlavním prvkem skutečného vzdělává-
ní. Někdo může říci, že je to moc peněz, 
ale podívejme se za co utrácíme, za kolik 
máme mobil, notebook, boty, ledničku, 
pračku, byt, dům atd. Je to jen otázka 
priorit.
Dne 8. 12. proběhl v polských Katowi-
cích světový pochod proti změnám 
klimatu. I vy jste se stali součástí to-
hoto pochodu, kde jste chtěli vládcům 
a politikům ukázat, že znáte pravdu 
o změnách klimatu a nejste k tomu 
lhostejní, stejně jako k devastaci pla-

nety ve jménu neudržitelné ekonomiky. 
Tento pochod nebyl zrovna mírumilov-
nou událostí, viďte?
Milan: Pochod byl mírový, ale polská 
vláda a policejní jednotky z toho udělaly 
velkou demostraci moci a síly. Mezi de-
monstranty byli děti, ženy, starci, muži 
a všechno to byli lidé, kteří volali po kli-
matické spravedlnosti a omezení těžby 
fosilních paliv. Všichni přece víme, co 
fosilní paliva způsobují nám všem a ne-
jedná se jen o ničení životního prostředí, 
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Leden 2019
Beseda Energie – budoucnost 
lidstva
V pondělí 14. ledna se naši žáci 8. a 9. třídy zúčastnili besedy 
se zástupci ČEZ, kteří si připravili velmi zajímavý program na 
téma Energie – budoucnost lidstva. Žáci se mohli zamyslet 
nad naší závislostí na elektřině, jejíž význam pociťujeme právě 
v tomto období, kdy v mrazivém počasí dochází k výpadkům 
proudu. Během dvou hodin se dozvěděli vše potřebné o využití 
a spotřebě energie, ale i o problémech a rizicích s ní spojených. 
Žáci měli možnost si utvořit vlastní názor na využití jaderných 
elektráren a výhodách alternativních zdrojů energie. Během 
besedy žáci zhlédli krátká naučná videa o atomu a radioaktiv-
ním odpadu a na vlastní oči (a uši) zjišťovali zdroje radioak-
tivity v našem okolí. Navíc mají žáci možnost se přihlásit do 
fotosoutěže o hodnotné ceny, pokud na stránky Facebooku 
(Energie budoucnost lidstva) zašlou svoji fotografii, na které 
je zachyceno cokoliv, co má nějakou spojitost právě s energií. 
Soutěž probíhá celé druhé pololetí a do hlasování o nejlepší 
snímek se může zapojit každý. 

L u c i e  Tě š í n s k á

V týdnu od 21. do 25. 1. 2019 probíhal lyžařský výcvik žáků 
7. třídy naší ZŠ. První část se uskutečnila již tradičně v krás-

né zimní krajině v okolí Harrachova na běžkách, např. na 
Ručičkách či na Vosecké boudě. Druhá část se odehrávala na 
sjezdovce „na Dopliku“ pod dohledem zkušených instruktorů 
Classic Ski School pana Poledna.

P e t r a  Š e b e l k o v á

Ve středu 23. 1. byl zahájen provoz kluziště u školy. Vstupné: žáci 
ZŠ Harrachov zdarma, hosté – děti 20 Kč, dospělí 30 Kč, zapůjčení 
dětských bruslí 50 Kč, zapůjčení hokejky 10 Kč/hod., pronájem celé 
plochy 300 Kč/hod. Provoz denně 15 –19 hodin, o víkendech 9 –19 hodin.

Informace ke kluzišti 
u ZŠ Harrachov

foto: archiv ZŠ

ale také brutální vedení válek ve jménu 
ropy a ničení celých lidských kultur ve 
jménu moci a financí. Velkou ostudou 
byla reakce médií, která zcela úmyslně 
celé Katowice jednoduše nezveřejnila 
tak, jak si Světová klimatická konference 
zasloužila. Všichni víme, že to byl záměr 
vedený shora.   
Váš spolek Prales dětem se stal členem 
International Ranger Federation (dále 
pouze IRF). Tímto byla vaše práce 
uznána v zahraničí mezi profesionál-
ními strážci, a to i přes fakt, že zde 
se k vám mnohé systémové instituce, 
systémoví odborníci či vysoké školy 
v České republice staví zády a nechtějí 
uznat vaši činnost. Co pro vás toto 
členství vůbec znamená v praxi?
Milan: To je pravda. Dne 26. listopadu 
2018 jsme byli přijati do IRF a je to pro 
nás velká čest. Ohledně postoje systé-
mových institucí k naší organizaci mohu 
sdělit snad jen to, že přijde čas, kdy nás 

budou muset uznat nikoliv na principu 
titulů, ale na základě naší práce. Velkým 
problémem je to, že je u nás mnoho 
činností v ochraně zvířat vedeno odbor-
níky ze ZOO a ti nás uznat nemohou, 
poněvadž jsme otevřenými kritiky těchto 

institucí a jich samotných. Naše nezá-
vislost nám umožňuje hovořit otevřeně 
bez ohledů na následky a to stále ještě 
nedovedou pochopit, poněvadž nerozu-
mí principu nezávislosti. Jak říkám, náš 
čas teprve přichází. Členství v IRF pro 
nás znamená konat tam, kde nás bude 
zapotřebí.   
Máme tu nový rok, co je vaším největ-
ším přáním pro rok 2019?
Milan: Mým největším přáním je, aby-
chom byli na této planetě šťastní nejen 
my, ale i zvířata. K tomu je zapotřebí 
pochopit význam slova svoboda, ale to 
nemůžeme zvládnout, dokud budeme 
zvířata věznit a zneužívat pro pouhou 
zábavu a z pocitu nadřazenosti. Jsem 
šťastný, že se stále více lidí probouzí 
v této věci a všem jim přeji, aby na této 
cestě kráčeli se ctí, láskou a velkou odva-
hou konat.  

L e n k a  S k r b k o v á



ZE SPORTU

Na termín 12. a 13. ledna 2019 byl naplánován tradiční závod 
Kaml cup ve skoku na lyžích a severské kombinaci žáků, 
žaček a dorostenek. Jelikož jsou můstky na Čerťáku uzavřeny, 
jedná se o největší ly-
žařské závody letošní 
sezony. Velké přívaly 
sněhu komplikovaly 
úpravu. Trenéru 
Nesvadbovi se za 
pomocí rodičů dařilo 
můstky udržovat 
v provozu. Dále zá-
sluhou velké pomoci 
kamarádů, techniků, 
Péťů Nýdrlů a Franty 
Střelce, kteří pra-
videlně upravují 
můstky při velkých 
harrachovských 
závodech a kteří 
přijeli i na ten letošní 
„největší“ na Kamlu, 
se jim podařilo zvládnout i ty největší sněhopády. Díky nim byly 
můstky na víkendové závody perfektně připraveny. 
Na startu skokanské části závodu se sešlo více jak 60 dětí 
z téměř všech klubů v ČR. Nejprve závodili žáci  9-10 let a žačky 
9-10 a 11-12 let na můstku K18. Velice pěkných výsledků do-
sáhli závodníci domácího ski klubu. V kategorii žaček 9-10 let, 
kde máme velice silné zastoupení, zvítězila Bára Štěpánková, 
3. místo obsadila Týna Tajčová a 5. místo Bětka Hamáčková. 
Mezi stejně starými chlapci obsadil 10. místo Jiří Masopust 
a 23. místo Matěj Dostál. Po skončení závodu na můstku K18 se 
vše přesunulo na vedlejší K26. V kategorii 11-12 let, kde máme 
také silné zastoupení, se našim borcům nedařilo. Na 10. místě 
skončil Dominik Lukeš, 12. Hynek Dostalík a 15. Matyáš Tajč. 
Jakub Hnyk se bohužel těsně před Kaml cupem zranil. Naopak 
výborně skákali domácí borci v kategorii 13-14 let. 3. místo 
obsadil Daniel Král, 4. Martin Slavík a 7. Josef Slavík. 
Po krátké polední pauze pokračoval Kaml cup druhou částí 
severské kombinace, a to během na tratích za Skicentrem. Díky 
strojové úpravě od Sportovního areálu i zapůjčení materiálu od 

Klasického areálu byly i běžecké tratě vzorně připra-
veny. Závodníci Ski klubu Harrachov pokračovali 
v pěkných výkonech i na běžecké trati. Mezi nejmlad-
šími děvčaty skončila na 2. místě Bára Štěpánková, 
na 4. místě Běta Hamáčková a 6. místo obsadila Týna 

Tajčová, u chlapců 13. Jiří Masopust a 15. Matěj Dostál. U chlap-
ců 11-12 let se výborným během probojoval na 4. místo Hynek 
Dostalík, na 5. místo Dominik Lukeš a na 11. místo Matyáš 
Tajč. V nejstarší kategorii pak zůstali velice těsně pod stupni 
vítězů oba bratři Slavíkovi, 4. byl Josef a 5. Martin, 7. doběhl 
Daniel Král.
Do nedělního rána napadlo minimálně dalších 30 centimetrů 
těžkého mokrého sněhu. Přes veškerou snahu musely být sko-
kanské závody zrušeny. Můstek se podařilo několikrát přešlapat, 
ale silná vrstva těžkého sněhu nebyla dostatečně tvrdá. Hrozilo 
nebezpečí pádů a zranění.
Krakonoš tentokrát Kaml cupu nepřál. Za nepříznivého počasí 
se podařilo absolvovat pouze výborné sobotní závody. Pořada-
telé udělali maximum, za což patří všem velký dík. Závodníci na 
prvních třech místech ve všech kategoriích obdrželi pěkné ceny. 
Poděkování patří i těm, kteří závody podpořili: Město Harrachov, 
ELDO servis, restaurant My piknik, pension Paseka – Tajčovi, 
hasiči Harrachov, Sportovní areál a.s., Klasický areál z.s. 

S t a n i s l a v  S l a v í k
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Kaml cup 2019

Ski klub Harrachov uspořádal dne 16. 1. 2019 krajský závod ve skoku na lyžích a severské kombinaci pro předžáky. Děti běžely 
500 m a skákalo se na můstku K8. Zúčastnili se žáci z Lomnice n. P., Desné, Ještědu Liberec, Nového Města n. M. a Harrachova.
Výsledky skoku na lyžích:
1. Lahodová Terezie 6,5 + 6,5 m, SKIH; 2. Musil Matěj 6,5 + 6,5 m, Ještěd Liberec; 3. Lejsková Karolína 6,5 + 6 m, SKIH; 
4. Tomeš Petr 6 + 5,5 m, JKLD; 4. Macák Lukáš 5,5 + 6 m, LKOS; 6. Hamáček Josef 5 + 4 m, SKIH.
Výsledky severské kombinace:
1. Lahodová Terezie, SKIH; 2. Lejsková Karolína, SKIH; 3. Tomeš Petr, JKLD; 3. Hamáček Josef, SKIH; 5. Macák Lukáš, LSKL; 
5. Sovová Adéla, JKLD; 9. Pelc Šimon, SKIH; 9. Glier Matyáš, NMNM.
Závodilo se na dobře upravených tratích a můstku za umělého osvětlení, za což patří dík trenérovi Nesvadbovi a některým rodi-
čům. Poděkování patří i paní Lahodové a Hamáčkové za občerstvení. A hlavně rozhodčím Michalu Bartošovi, Zdeně Mikešové 
a čtyřem Slavíkům. Každý účastník dostal při slavnostním rozdílení medaili, diplom a tašku s drobnostmi.

Wo l f  S l a v í k 
l y ž a ř s k ý  r o z h o d č í

Foto: D. Skrbek
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L

2.3.2.3.2.3.2.3.2.3.2.3.

L

ZÁVOD
LYŽAŘŮ
S HROMADNÝM

STARTEM 
alá Le Mans.
(III.ROČNÍK) 
Běh ke strojům, sjezd, 
freeride, tlačenice, sem tam 
brána, skoky, adrenalin... 
kolem “Mamuta” do cíle.

Registrace od 26.2. do 2.3. 
13:00 h v č.p. 189 “pekárna” 

START V 16:30 H

POZVÁNKA
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ZDRAVOTNICKÁ ZÁCHRANNÁ SLUŽBA LIBERECKÉHO KRAJE

           Provozovna:

                                                   Betonárka – Uhelné sklady
               Dolní Rokytnice 297

512 44 Rokytnice nad Jizerou

Tel.: +420 481 523 321
Mobil : +420 732 904 499

                           ZIMNÍ NABÍDKA PALIV Email:   betonarka@stemro.c  z  
              HNĚDÉ UHLÍ :  -  ořech 1, ořech 2, kostka (Ledvice – Bílina)
                                          -  ořech 1, ořech 2 balené v pytli po 25 kg                                      Paliva dopravíme dle objednaného množství sklápěcími vozy s pásem, 

                                                                                                                                                                           hydraulickou rukou nebo dodávkou. 
                                                                                                                                                                                            Technické informace poskytne p. Štěpánek tel: 603 729 927

              UHELNÉ BRIKETY (rekord) :  - 2“ volně ložené
         - 6“ volně ložené nebo pytlované po 40 kg

                          - 7“ balené po 10 kg (igelit)
              DŘEVĚNÉ BRIKETY:  - RUF- kostky z měkkého smrkového dřeva

         - RUF HARD – kostky z tvrdého dřeva
               - válečky ENERGO z měkkého dřeva
               - válečky ENERGO HARD z tvrdého dřeva

DŘEVĚNÉ PELETY:     - EN + A1 (15kg - 6mm)

ŠTÍPANÉ DŘEVO:       - balené v pytli po 25 kg                          

ZÁTOPOVÉ TŘÍSKY:  - balené v pytli 
              PROPAN BUTAN:         - 2 kg, 10 kg, 33kg
              POSYPOVÁ SŮL:        - balené v pytli po 25 kg

INZERCE

Slavnostní atmosféra pro-
vázela na konci roku první 
ročník Slavnostního oce-
nění záchranářů. V jeho 
úvodu převzal ředitel ZZS 
LK Luděk Kramář z rukou 
hejtmana Libereckého 
kraje Martina Půty prapor. 
Ten symbolizuje soudrž-
nost ZZS LK s Libereckým 
krajem a svatá Zdislava, 
zobrazená na jeho rubu 
spolu s latinským nápisem: 
„Milujeme život, bojujeme 
o něj“, pak starost o zdraví 
a rodinu. Náměstek hejt-
mana Libereckého kraje 
následně na prapor připevnil také stuhu k 100. výročí republiky.
Pod praporem následně ředitel Kramář ocenil několik svých 
spolupracovníků. „Záchrana lidských životů a ochrana lidské-
ho zdraví by se v naší každodenní činnosti neobešla bez velmi 
těsné spolupráce všech pracovníků ZZS LK. Lidé, kteří volají na 
linku 155 a většinou ve velmi zoufalé situaci čekají, že jim někdo 
pomůže, si neuvědomují, jaký svým voláním spustí kolotoč. 
Jejich volání díky technikům přijme operátor. Ten je první, kdo 
s nimi sdílí jejich pocity. Vyhodnotí získané informace a pošle 

další – lékaře, záchranáře, sanitu nebo vrtulník. Všichni na místě 
udělají, co je v jejich silách. Je to práce plná emocí, někdy zoufal-
ství, někdy radosti. Bez ohledu na čas, počasí, vlastní problémy 
– ta práce je vždy vysoce profesionální. Právě na ní závisí naděje, 
kterou lidé do volání na linku 155 vkládají. Protože když jedeme 
my, vždy vezeme naději.  A po předání pacienta v nemocnici se 
rozbíhá další administrativní kolotoč. Účtování, vykazování, sta-
tistiky... Ani bez těch, kdo u pacienta nejsou přímo, se naše práce 
neobejde. Slavnostní ocenění záchranářů je tedy poděkování za 
práci těm všem, kdo u Zdravotnické záchranné služby Libereckého 
kraje pracují,“ řekl.
Kramář ocenil i hejtmana kraje Půtu a náměstka Sobotku, 
kterým poděkoval za pomoc a spolupráci se Zdravotnickou 
záchrannou službou. Připomněl například probíhající obnovu 
vozového parku či pravidelný zájem o činnost ZZS LK. Zvláštní 
ocenění za významný čin obdržel i zástupce z řad veřejnosti: 
Petr Hausner jako zdravotnický laik naprosto precizně oznámil 
na lince 155 kolaps mladého muže. Perfektně zvládl situaci na 
místě a ve spolupráci s operátorkou dispečinku bezchybně zorga-
nizoval záchranné práce, čímž pomohl zachránit lidský život.
A vyznamenání dostala za vzornou reprezentaci a záchranu 
lidských životů i záchranná služba. Z rukou hetmana Martina 
Půty je převzal ředitel Kramář. Následně hejtman předal pamětní 
listy s poděkováním za organizaci letního metodického cvičení 
záchranných služeb P155 Liberecká čtyřem pracovníkům ZZS 
LK, kteří je měli na starosti.

Liberecká záchranka má svůj prapor a oceněné pracovníky



SLOVO NAŠEHO PANA FARÁŘE

PŘIŠLO DO REDAKCE

… n e b y l i  j s m e  k r á l o v é 
a n i  m u d r c i ,  d ě l a l i  j s m e  j e n 

j e j i c h  p r á c i …

Rok s rokem se sešel a opět k nám „přišly 
pobejt“ Vánoce. Jak už to bývá, někdo se na ně 
nervově připravuje – rodiče, jiný je vítá s radostí 
– děti, jiný se zase těší, až už budou za dveřmi 
(z druhé strany) – ziskuchtiví podnikatelé, 
workoholici…
Naštěstí lidé míní, Pán Bůh řídí a tak je to dobře. 
Narození „Ježíška“ je fakt, se kterým se každý 
po svém nějak vyrovnává, buď jednou provždy 
– takovým lidem moc nedůvěřuji – nebo po celý 
život. Jeskyně v Betlémě, její chudoba, zima, 
také však světlo a lidskost nás neustále nějak 
nenechávají, nejen o Tiché noci, ale i ve všedním 
životě spát. Nebojme se, nejsme první ani nebu-
deme poslední. 
V betlémském chlévě už byli osel a vůl. Osel 
– symbol průhlednosti a pravdy (neumí se pře-
tvařovat), vůl zastupující nadutost a pýchu. Pak 
přichází Josef – muž pokorné víry a po zvážení 
i rozhodných činů a Marie v požehnaném stavu. 
Josef doprovází a chrání, Marie přináší – dává 
život malému dítěti. Ani pastýři se svojí touhou 
po novosti nezůstávají pozadu. Nakonec přichá-
zejí, alespoň podle tradice a darů, které přinesli, 
tři mudrci (zastupující vědy), králové (mocní 
světa) nebo mágové (ti, kteří touží nahlédnout 
tajemství). Moc o nich nevíme; to, co však víme, 
stojí za zváženou.
Všichni vnímali znamení času, uměli je vyhod-
notit a těmi dobrými se nechali vést.
Vydali se na dalekou cestu a došli až do chléva. 
Cestou „otevírali“ lidem oči, „vlévali“ všem 
naději, „nutili“ k rozhodnutí, „ukazovali cestu“ 
a tak svět opět „probouzeli“ k životu.
Nenechali si své poznání jen pro sebe, ale „svěři-
li“ zlato (= bohatství i moc), kadidlo 
(= moudrost) a myrhu (= to věčné v nás) do 
lepších rukou než jsou jen ty naše lidské. To 
proto, aby nic z vlastního nebylo zneužito, ale 
posloužilo tam, kde je třeba. A také se uměli 
sklonit – před novými věcmi, tajemstvím a živo-
tem. Protože Bůh učinil Vánoce, aniž se nás ptal, 
je obvyklé, že v tomto čase věříme víc, než si to 
připouštíme sami v sobě, víc, než víme z teore-
tických názorů o sobě a o svém životě, a víc, než 

ze strachu dáváme najevo před druhými. 
Na krále už nevěříme, moudrost se nám vytratila 
a politici se jaksi vzdálili z našeho každodenního 
života – co naplat.
A tak jsme je zastupovali my Tři králové:
Aby lidé za dveřmi opět uviděli = hvězda; udělali 
krok třeba ke světlu = lucerna; zamysleli se 
a rozhodli se, ke komu patří a v jakém znamení 
chtějí žít = znamení křídou, znovu zatoužili 
po vůni života = kadidlo a trochu pomohli = 
pokladnička.
Ze srdce děkujeme těm, kteří nám pomáhali, 
i těm, kteří nás přivítali; my jsme nepromarnili 
tuto příležitost – získat si lidskou tvář, nabíd-
nout svou přítomnost člověku a otevřít svou duši 
Bohu. Vždyť právě a jen Vánoce nám neříkají 
jen to, co bylo kdesi a kdysi, ale především to, 
co může být teď a ve mně a přede mnou, když… 
A co vy??? 

  Va š i 
Tř i  k r á l o v é

D ě k u j i .  A  j e  z a 
c o  d ě k o v a t ? 

Na začátku sám sobě i vám 
odpovím: „ ANO, JE!“ Tato 
má odpověď se vztahuje 
především k již proběhlé 
Tříkrálové sbírce. Tak já 
tedy začnu děkovat: Děkuji 
tobě, Bože, za všechny milé 
a hodné lidi, kteří věnovali 
finance do naší sbírky. 
Děkuji i za ty, co neotevřeli 
anebo nás poslali pryč, 
přestože dostali šanci učinit 
skutek milosrdenství a lás-
ky. Děkuji za všechny ma-
linké, středně malinké, větší 
a více větší koledníky, kteří 
procházeli našimi městy, 
obcemi i osadami a přinášeli 
kromě pár skromných darů 
i přání požehnaného roku 
a byli ochotni „žebrat“ pro 
DOBROU věc, pro potřeb-
né, pro druhé. 

Děkuji za všechny dobrovolníky, kteří připravili 
v našich farnostech celou Tříkrálovou sbírku 
a věnovali díl času ze svého života, fyzické i psy-
chické síly této bohulibé a člověku prospěšné 
činnosti. 
Děkuji za všechny otevřené dveře i lidi, kteří 
nabízeli svůj čas, své kroky i své peníze.
Děkuji tobě, Bože, i tobě, člověče, za tyto 
ohromné DARY, které od vás mohu denně 
přijímat. Život bez nich by byl potemnělý a bez 
chuti. Jsou více než částka 420 647 Kč, která 
se díky mnohým letos dokázala na Jilemnicku 
nashromáždit a ze které můžeme pomáhat těm, 
kterým se nedostává.
S osobní vděčností známým i neznámým, se 
srdečným pozdravem, s lidským přáním
a Božím požehnáním všem lidem dobré vůle 
i dobrých činů

 p .  I v o  K v a p i l

Tříkrálová sbírka 2019
v Jilemnici a v okolních obcích
Výnos ze sbírky celkem: 420 647 Kč

  
  

TTřřííkkrráálloovváá  ssbbíírrkkaa  22001199  
vv  JJiilleemmnniiccii  aa  vv  ookkoollnníícchh  oobbccíícchh  

  
      VVýýnnooss  zzee  ssbbíírrkkyy  cceellkkeemm::  442200  

664477  KKčč  
  

  
  

OBEC POČET 
SKUPINEK 

VÝNOS  

Jilemnice 21 146 370,00 Kč
Poniklá 10 36 713,00 Kč
Jablonec n. Jiz. 7 34 068,00 Kč
Horní Branná 6               47 269,00 Kč
Benecko 5 32 744,00 Kč
Rokytnice n. Jiz. 5 18 753,00 Kč
Víchová n. Jiz. 3 27 833,00 Kč
Kundratice 3 14 349,00 Kč
Harrachov 3 12 402,00 Kč
Mříčná 2 16 446,00 Kč
Peřimov 2 10 322,00 Kč
Košťálov 1 11 181,00 Kč
Jestřabí 1 8 557,00 Kč
Vítkovice 1 3 640,00 Kč

 

Výtěžek sbírky bude použit na úhradu nákladů spojených s činnostmi, které 
zajišťují: 
 
Diecézní charita Hradec Králové 
(humanitární pomoc rodinám a lidem v nouzi u nás i v zahraničí) 
Oblastní charita Jilemnice 
(humanitární sklad, mateřské centrum) 
 

 
DĚKUJEME  ZA  ŠTĚDROST  I  ZA  DŮVĚRU!!!

Výtěžek sbírky bude použit na úhradu nákladů spo-
jených s činnostmi, které zajišťují: Diecézní charita 
Hradec Králové (humanitární pomoc rodinám a lidem 
v nouzi u nás i v zahraničí) a Oblastní charita Jilemnice 
(humanitární sklad, mateřské centrum)
DĚKUJEME ZA ŠTĚDROST I ZA DŮVĚRU!!!

„My tři králové jdeme 
k vám...“ Jako každý rok 
i letos 6. ledna zpívali 
Tři králové v Harracho-
vě tuto koledu a zna-
menali na dveře domů 
písmena K+M+N 2019. 
Je hezké tuto tradici 
udržovat. Velký dík patří 
paní Vetrové, Berkové 
a Beránkové, které akci 
organizují. 

S l a v í k  Wo l f



PŘIŠLO DO REDAKCE

Zbytečně vysoký dluh města Harrachov 
společnosti AUDITAS
Ke psaní mne postrčily články na toto téma v lednovém 
Harrachovském zpravodaji. Eva a Pavlína Zbrojovy se snaží odů-
vodnit, proč město prohrálo spor se společností AUDITAS o pů-
vodní odměnu za práci p. Vašíčka a spol. Obě děvčata (Pavlína jen 
z doslechu, u ničeho nebyla) opakují stále stejné argumenty, které 
soudy po 8 letech odmítly a stále lidem podsouvají falešné informa-
ce. Bohužel po 8 letech stálého opakování se tyto falešné informace 
staly skoro pravdou pro ty, kteří jen poslouchali a nechtěli se se-
známit se skutečným stavem věcí. Soudy se podrobně seznámily se 
skutečným stavem věcí a rozhodly tak, jak rozhodly. Pokud existuje 
spravedlnost, jinak ani rozhodnout nemohly. Bohužel tento výsle-
dek osmileté práce paní starostky a jejího týmu znamená pro město 
Harrachov významné finanční škody.
V období 2006–2010 jsem byl členem vedení města a tento případ 
jsem v roce 2010 přednášel zastupitelům, kteří pak rozhodovali 
o dalším postupu. Pokud to někoho zajímá, pokusím se o struč-
nou rekapitulaci velmi složitého, komplikovaného a náročného 
případu.
Vše začalo privatizací Crystalexu a sklárny Harrachov. Při privati-
zaci Crystalexu a harrachovské sklárny bylo do hry vtaženo město 
s tím, že dostane sbírku skla, Panský dům a rozestavěné bytovky 
na Klondajku. A k nim že pan Novosad, který do hry město vtáhl, 
sežene dotace a po čase prý že se mu bytovky předají. O žádném 
dluhu nebyla řeč. Ale v nějakém předávacím protokolu se objevi-
lo, že město s výše jmenovaným přebírá i závazky. Ovšem žádné 
závazky tam nebyly pojmenovány a fakticky nikde nebyly vedeny 
ani účtovány. Za pár let přišla městu žaloba, že je žalováno spolu 
s dalšími subjekty o úhradu dluhu. „Někdo“ koupil pohledávku ze 
zkrachovalé banky, kde byl dluh Crystalexu na provozní financová-
ní zaručený nemovitostmi. Tyto nemovitosti se „vypařily“ a dotyční 
„neznámí“, znalí věci, se snažili pohledávku vymáhat. Město bylo 
z žaloby vyřazeno okresním i odvolacím soudem. Zastupoval 
JUDr. Tintěra. Ale neodvedl pro město dobrou práci. Po několika 
letech byl rozsudek napaden, a přestože byl pravomocný, byl vrá-
cen k dopracování pro formální chyby. To JUDr. Tintěra neodhalil 
a nepožádal o jejich odstranění. A zde najednou místo opravy 
formálních chyb nastal velký zvrat. Soud vyřadil skoro všechny 
žalované a jako žalovavého vrátil do hry město. Spor za město 
začala zastupovat kancelář Rychetský, Krampera a spol. (dále jen 
R+K a spol.). Spor prohrála a soud rozhodl, že město je dlužník. 
Z pohledu vedení města to zanedbali. Tvrdili, že je to jasné, že 
město vyhraje. Nezbylo než podat odvolání. Přístup této renomo-
vané pražské kanceláře byl divný, málo spolupracovali, nepodávali 
včas informace, prostě neměli jsme dobrý pocit. Hledali jsme, 
kdo by byl spolehlivý a věrný městu a v rámci spolupráce s nimi je 
i kontroloval a dohlížel, aby opět nebylo něco zanedbáno. Nemohli 
jsme nikoho najít, až se Přema Vodseďálek zmínil, že má zetě nebo 
nastávajícího zetě z Prahy a že je právník. Nakonec ho přivedl, 
nikdo jiný neměl chuť se pustit do spolupráce, kontroly a dohledu 
této právní kanceláře. Byl to Tomáš Vašíček, který se hned zapojil 
do práce, právník od R+K a spol. s ním docela spolupracoval a při-
pravovali odvolání. Tam se Vašíčkovi podařilo navrhnout doplnění 
důkazů, které odsouhlasili, podali a bylo přijato. Ukázalo se, že je 
to mimořádně těžká kauza, soud nakonec přes všechna ujišťování 
právníků z R+K a spol. dopadl špatně a město bylo odsouzeno do 
tří dnů od doručení rozsudku platit cca 100 mil. Kč. 
A zde začalo pro město mimořádně hektické období, protože záhy 
byli na městě exekutoři a vše zablokováno. Otázka zněla: Co dál? 
Smířit se, nebo dál bojovat proti zjevné nespravedlnosti? Možnosti 
byly, požádat o odklad rozhodnutí a podat dovolání (do 2 měsíců). 

A další otázka: Kdo to bude zastupovat? Ptal jsem se spřátelených 
právníků, jaké vidí šance na úspěch a zda by pomohli. Odpovědi 
byly skoro stejné, šance 5 % a málo času na seznámení s problé-
mem. A navíc spis byl u R+K a spol., a než nám ho vydali, to trvalo 
asi měsíc. Z toho nám vyšlo, že vlastně jsou jen tři právníci, kteří 
vědí, o co jde, a mohli by něco dělat: Tintěra, Rychetský, Krampera 
a spol. a Vašíček. Proběhlo těžké vybírání. Dva neúspěšní a Vaší-
ček, aktivní a seznámený s případem. Nakonec byl vybrán Vašíček, 
zpracoval nabídku, kde byla odměna 10 %, když uspěje (dosáhne 
závazného právního názoru) a 0 % (nic), když neuspěje. S tím, že 
když uspěje, dodělá to do konce za 1 Kč. Všichni tehdejší zastupi-
telé byli o vývoji případu pravidelně a podrobně informováni, byli 
zváni k účasti na zasedání rady města, kde se to řešilo. Nakonec do-
hodu schválilo jednohlasně 14 zastupitelů, chyběla jen E. Zbrojová.
K velkému překvapení všech dovolání bylo úspěšné, zjednodušeně 
– Vašíček uspěl. Tedy Vašíček jako mluvčí, ale za ním byl tým a dle 
dosaženého výsledku velmi dobrý tým. Samozřejmě velkou zásluhu 
na úspěchu měl i Tomáš Ploc. Před ukončením sporu byly volby 
a změnilo se vedení města. Nové vedení města (vedené pí starost-
kou Zbrojovou) nějakou dobu ctilo smlouvu, ale pak najednou 
začalo obracet. 3x odmítlo smlouvu s Vašíčkem za 1 Kč na dokon-
čení případu a začalo vše zpochybňovat. Pak dělalo vedení města 
řadu podivných kroků, které jsem sledoval jako občan, občas i jako 
zastupitel jen zdálky, protože přesné a úplné informace nebyly 
poskytovány. Např. vedení města nepochopilo závažnost sporu a ke 
druhému soudu po úspěšném dovolání šlo naprosto nepřipraveno, 
jako ovce na porážku a bylo bez odporu poraženo. Město udělalo 
výběrové řízení na další dovolání, (to první pak bylo skoro opsáno, 
udělány v něm chyby, Jiří Černý náhodou vyzvedl, Vašíček opravil, 
pak úspěšně posláno a město za to zaplatilo cca 700 tis. Kč) když 
mělo na stole nabídku na dokončení sporu za 1 Kč. Město se udalo 
na ÚOHS, aby dostalo pokutu za nevypsání výběrového řízení při 
prvním dovolání. Město poslalo udání na p. Vašíčka na advokátní 
komoru atp.
Vašíček musel okamžitě zaplatit DHP (asi 2 mil.), asi 3 mil. Kč mu 
vyplatilo město, a pak také zaplatit kolegům, kteří mu pomáhali, to 
již musel platit ze svého. A pak postoupil pohledávku, protože se 
nechtěl soudit s městem. Společnost, která pohledávku převzala, 
přišla na město s nabídkou snížit dluh na 6 mil. Kč, a když se zapla-
tí, tak odpustit úroky i smluvní pokutu, a tím případ provždy uza-
vřít. Pravděpodobně rada města to odmítla a přišla žaloba. Okresní 
soud Semily rozhodl, že město musí platit 7 mil. Kč a úroky 7,70 % 
ročně od data do zaplacení a Odvolací soud Hradec Králové tento 
rozsudek potvrdil. To je ke konci roku 2018 cca 11,2 mil. Kč a ka-
ždý měsíc to o 45 tis. Kč narůstá. A ještě zůstává otázkou smluvní 
pokuta, kterou může Auditas ještě do tří let žalovat také.

Takže když to zrekapitulujeme a zjednodušíme:
1. Město Harrachov bylo v roce 2010 pravomocně odsouzeno platit 
100 mil. Kč a p. Vašíček zpracoval úspěšné dovolání, město tedy 
ušetřilo zásluhou práce p. Ploce a p. Vašíčka a jeho týmu 90 mil. Kč 
(100 dluh – 10 odměna).
2. Ještě před úplným dokončením sporu se změnilo vedení města, 
toto nové vedení chvíli dodržovalo smlouvu s p. Vašíčkem, a pak 
najednou otočilo. Jak jsem zaznamenal u soudu, důvody byly dva. 
Že nebylo výběrové řízení (potvrzeno sebeudáním na ÚOHS) a že 
odměna je moc vysoká (ve výši 10 %). A pak se ještě objevil důvod, 
proč neplatit společnosti Auditas, a ten byl, protože má sídlo 
v Belize.
3. Město nepochopilo závažnost případu, ani když bylo i po 
úspěšném dovolání znovu odsouzeno. Na nové dovolání vypsalo 
výběrové řízení, to stálo cca 700 tis. Kč (za nedokonalé „opsání“), 
přestože vše mohlo být za 1 Kč, jak zněla nabídka p. Vašíčka.
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PŘIŠLO DO REDAKCE

Vážená paní starostko,
ráda bych Vám položila několik otázek. V Harrachově se často mluví o skokanských můstcích. Ale máme tu i sjezdové lyžo-
vání. Nejsem žádný velký lyžař, přesto by mě a mé známé, zdatné lyžaře, zajímalo:

1. Proč nemá lanovka na Čerťák ochranné „vajíčko“ chránící před mokrem, když všechna lyžařská střediska na západ i vý-
chod od nás je už mají?  Přece i tam je vítr. A když je silný vítr, lyžaři nelyžují nebo jich lyžuje málo.
2. Kde a proč se pozastavilo jednání o spojení harrachovských sjezdovek se Studenovem?
3. Plánuje se autobusové spojení z odstavného parkoviště k lanovce? Ulevilo by se tak parkovišti právě kolem lanovky.

D ě k u j i  z a  Va š e  s t a n o v i s k a .

A l e n a  P a s e k o v á

Milá paní Paseková, Alenko,
děkuji za otázky a pokusím se na ně najít odpověď.

1. „Vajíčko“. Nejsem odborník na lanovky, kdysi jsem se ptala pana Hájka, předsedy představenstva SAH a.s., proč v Harra-
chově nejsou tímto způsobem opatřeny sedačky na lanové dráze, a odpověď byla vskutku taková, že v Harrachově často fouká 
vítr a lanovka by se musela často zastavovat. Osobně si myslím, že se jedná o nákladnou investici, ke které vedení společnosti 
SAH a.s. nechce nebo nemůže přistoupit. Otázku by bylo lepší položit vedení společnosti Sportovní areál Harrachov a.s.
2. Propojení přes Studenov. Jednání stále probíhají, jedná se společně na Svazku měst a obcí Krkonoše, nechala se zpraco-
vat studie propojení v celých Krkonoších, jedná se se Správou KRNAP. Pokud vím, i harrachovský a rokytnický areál spolu 
jednaly. Propojení si vyžádá změnu územního plánu a finanční investice a je pouze na areálech, soukromých subjektech, zda 
je pro ně prioritou tyto investice provést.
3. Skibus, který by jezdil v půlhodinových intervalech od centrálního parkoviště k lanovce v centru a v Ryžovišti, by nepochyb-
ně pomohl nejenom uvolnění parkovišť kolem lanovek, ale hlavně by se zklidnila dopravní situace ve městě. Město Harrachov 
tuto myšlenku dlouhodobě podporuje, konzultuje ji se společností Apreco, která spolupracuje na systému parkování 
v Harrachově. Ideální by bylo, aby parkovací plochy u lanovek sice byly, ale aby se zvýšila cena parkovného natolik, že by 
bylo pro klienty zajímavější parkovat na centrálním parkovišti a k vlekům dojet skibusem. I v této věci je potřebná dohoda se 
Sportovním areálem Harrachov a.s. a v neposlední řadě i se Sdružením CR v Harrachově.

E v a  Z b r o j o v á

4. Druhé dovolání bylo přes nedostatky také úspěšné, což je další 
důkaz výborné práce p. Vašíčka a jeho týmu.
5. Soudy argumenty města Harrachov prozkoumaly a rozhodly, 
že jsou to argumenty „falešné“. Kauza ÚOHS je účelová, odměna 
mohla být až 25 % a je „jen“ 10 % a sídlo v Belize není překážkou 
k zaplacení.
6. Ze závěrů soudů tedy vyplývá:
a) Toto vedení města 8 let neprávem osočovalo a napadalo Tomáše 
Ploce a Tomáše Vašíčka z nekalého jednání.
b) Toto vedení města 8 let zbytečně platilo drahé právníky, když 
mělo na stole a odmítlo nabídku na dokončení sporu za 1 Kč.
c) Škoda způsobená městu Harrachov tímto chybným postupem 
po sečtení úroků, pokut a všech zbytečných nákladů se bude blížit 
10 mil. Kč.
Takže, když to uzavřu, město si mohlo při poctivém přístupu pod 
vedením paní starostky ušetřit 8 let šíření závisti, zášti a někdy až 

osobní nenávisti a skoro 10 mil. Kč. Protože nyní zaplatí 10 mil. Kč 
odměnu tak, jak byla domluvena v roce 2010, a navíc zbytečných 
skoro 10 mil. Kč za dlouhé vedení zbytečného sporu. 
Zastupitelstvo pod vedením paní starostky asi před dvěma lety 
rozhodlo, že škody způsobené městu bude nutno vymáhat po 
tom, kdo je způsobil. Jsem zvědavý, jak budou tyto zbytečné výda-
je pojmenovány. Myslím, že je evidentní, že je to zbytečná škoda 
způsobená městu, tak jsem zvědavý, jak bude tato škoda vedením 
města vymáhána po odpovědných osobách.
Omlouvám se, je to zkratkovité, a přesto to je dlouhé, ale stručněji 
to nejde, ještě tam řada detailů chybí, ale toto je kostra celého 
případu tak, jak jsem ji zažil. Pokud by vás zajímalo více, dopo-
ručuji nahlédnout do soudních rozsudků, je to náročné čtení, ale 
poučné, protože je to nezávislý pohled na tento případ.

D ě k u j i  z a  p o z o r n o s t
J i ř í  K r e j č í

Z POŠTY STAROSTKY

Vážená paní redaktorko,

reaguji na článek slečny Zbrojové v lednovém čísle HZ letošního roku na straně 16.
Musím konstatovat, že celá strana je plná lží, nepravd a osobních útoků nejen na mou osobu. Než otisknete článek, ve kterém se 
hází špína na určité osoby, doporučuji Vám informace vždy řádně ověřit a dát v daném vydání prostor i druhé straně.
Pokud projevíte zájem, jsem připraven vše podrobně objasnit a předložit oficiální podklady.
Na závěr jsem přesvědčený, že HZ by měl mít úplně jinou náplň článků, a nikoliv neustále lživé útoky od paní starostky a ve 
zmíněném vydaní i od její dcery na mou osobu.

S  p o z d r a v e m
To m á š  P l o c



(s)TOP-zbroj

Vladimír Prokop a.k.a. Standa geodet pošťák Zbroj

kandidát StB a hlavní politruk Harrachov v jedné osobě …
/z hlediska akutní časové náročnosti se nestihl stát čelnem SNB/

v tomto placeném inzerátu nabízí (nejen harrachovským):
 -  všeobecné informace přeložené do občanské češtiny, teze nejpraděpodobnějších pokračování maškarních událostí z veřejného

a politického dění v harrachovské brázdě, na Novém Světě, z okolí Ryzího potoka a snad i z křižovatky na Mýtě.
 -  náhledy z pásma těsně před hranicí překročení matrixu a případně vymítání v případě její překročení
 -  bezprostřední poradenství v problematice internetové bezpečnosti.

Příklady: 

- Jakou má spojitost úmrtí nočního života v Harrachově a působení libereckého kraje tamtéž.
 

 - A proč v nočním Harrachově potkáváme plačící hosty, kteří  litují času, který zde ztratili; přijeli (v dobré víře ssebou vzali pár přátel) na 
víkend a doslova brečí, že sem už nikdy nechtějí přijet, že tohle nechtěli.
 

- Jsou zastupitelé natolik zhrzeni nízkými příjmy za to dobro, co vykonávají pro Harrachov, a cítí, že si zaslouží vyšší odměny, a proto se 
chystají protunelovat miliony skrze daňové ráje a nebo jsme svědky maňáskového představení, které bude zakrývat podstatně větší šlendrián.
 

- Stanou se zaměstnanci města majetkem exekuční firmy? Nebo budou propuštěni bez náhrady? Bude propouštěným úřednicím velkoryse 
nabídnuto se svobodně stát sexuálními otrokyňemi- dobrovolnicemi v privátním klubu na místě bývalého kasina a nebo se propouštění svede 
na to, že se jedná o zeštíhlování státní správy.
 

- Neboli budou bezpáteřní zastupitelé města posílat peníze do Belize a to vše zaplatí hlavně rodiny zaměstnanců a zaměstnankyň úřadu. 
(Dluh města město zaplatí z peněz ušetřených za výplaty) 
- Nemají žádné funkční odbory? Tak je to dost možné. (I kdyby úřednice odbory měly, tak ty stejně půjdou na ruku městu.) 
- A jaktože na městě ještě nepracují ukrajinci-ukrajinky? No protože za ten mrzkej peníz, co město platí nevoleným úřednicím, by se městu 
vysmáli.
 

- Vrátíme se také ještě k nerozřešenému tématu diskuze ohledně odchodu bývalé tajemnice města a přineseme pár čerstvých náhledů na další 
scénáře blízké pravdě.
 

- Až se v „lázeňském“ Harrachově vybudují nesmyslné zahrady, najde se někdo místní, kdo bude vyrábět červené trpaslíky ručně-domácky, 
nebo je město bude jezdit nakupovat do rakouského či německého příhraničí. Abysme věděli jestli už máme shánět hlínu a zda je pomůže 
vypálit sklárna nebo keramická dílna v Desné a nebo my občani jednotně společnými silami vybudujeme pec na pálení hliněných trpajzlíků, 
abychom se tu mohli cítit zas o něco více jako doma a pro lepší budoucnost našich dětí..
 

O tom všem a dalších pikantních skutečnostech si popovídáme na stránkách reflux.cz a na diskuzi webu harrachov.cz cca do konce března.
 

Od dubna začne sezóna letních aktivit, tak se budeme věnovat především komentářům k jednání ZM a výtahům(extraktům) z jednání.

No a na léto, kdy se už nebudeme věnovat politice, ale přírodě, pro vás připravujeme nějaké drobnosti které budou k dispozici
skrze kontakt nebo web reflux.cz ; Zatím připravujeme k prodeji tyto pozornosti:

- kontrarevoluční a částečně recesní vestu a mikinu s nápisy „StB“, „Agent StB“, „Poručík StB“, pro mladé muže, kteří neměli, 
z důvodu pozdějšího data narození, možnost podílet se na spolupráci.

- dámská sexy tílka s nápisem „MĚLA JSEM SE LÍP UČIT“ pro mladé důstojnice.

*** v případě že by se jednalo o porušení zákonů EU,  nápisy StB nenatiskneme ale rovnou je vystřihneme ***

- dále nabízíme vymítací sezení pro jednotlivce i skupiny - v předstihu zveřejníme, čeho se budou týkat vymítací besídky pro 
občany a další přívržence bývalé SNB :) na reflux.cz (a ohledně problematiky Harrachova budou terapie pro občany zdarma)

Konzultace bezpečnosti počítačů, mobilů a tabletů v počítačových sítích a internetu objednávejte na  
standie@hotmail.cz nebo tel. vfcz 777-189-846 a bližší informace na reflux.cz

Náměty do diskuze ohledně Harrachova klidně pište taky na mail nebo na reflux.cz nebo přímo do diskuze, 
vynasnažíme se co nejdříve poskytnout kvalitní informace.

Motto1 : ještě nemáte dost článků prefabrikovaných aparátčíky libereckého kraje? Ne.
Motto2 : ještě nejste vypláchnutí úplně –   nadělali vám pod pokličku a zapomněli po sobě spláchnout?   My za ně splachovat nebudeme.
Motto3 : naše propaganda udělá z vašeho prejtu poctivý řízek.

ještě krátká citace z diskuze :  Volby a to všechno okolo stálo za to, těším se na veselo kolem dotací, jakýchkoliv. Kolik pracovních míst 

stálých tyto investice vytvoří a kolik pracovních příležitostí dočasných pro občany Harrachova nechci ani vědět. 

V diskuzi na sklari jsem skrze odkaz na reflux.cz chytračil a panu Raškovi chválu pěl. Pouze jsem opakoval slova která jsem slysel jinde, o 
panu Raškovi popravdě nic nevím. K rodině Ploc jsem se choval neuctivě a to mě mrzí. Navíc slušní Plocovi mě nezištně podpořili při volbách,

ale jsem je zbaběle oklamal, ve finále mi dochází, sice pomalu ale přece, míra neslušnosti je neomluvitelná. Budu se nějakej čas schovávat. 

Vl.P. Zbroj

INZERCE

tato inzertní strana nevyjadřuje názor redakce
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FOLKLOR – ZVYKY A PRANOSTIKY 

Slavení Hromnic má v Evropě dávnou tradici, sahá až 
k nejstarším zdrojům mýtů a bájí. Hromnice slavili už staří 
Keltové, snad tento den nazývali „imbolc“ a patřil ke čtyřem 
nejdůležitějším svátkům roku. Někteří badatelé se domnívají, 
že imbolc souvisel s přípravou osevů a chovem ovcí a byl tedy 
důležitým zemědělským svátkem. Křesťanství dalo později 
Hromnicím jiný obsah, ale zachovalo některé starodávné 
zvyky, např. obřady proti případnému úderu blesku.

O svátku Hromnic 2. února se u nás udržela tradice světit 
v kostele „hromničky“, což byly dlouhé svíčky, které se rozsvě-
covaly za bouřky tam, kde se 
lidé báli, že „uhodí hrom“. 
Zda tradice Hromnic souvisí 
přímo s nějakým domácím 
pohanským zvykem, se přes-
ně neví. V Římě se konával 
pohanský průvod se svícemi, 
v 5. století byl nahrazen po-
dobným obřadem církevním. 
Odtud pochází i pojmenová-
ní dne 2. února jako „svátek 
svíček“.

Snad k žádnému jinému 
dni se neváže tolik pranostik 
a pořekadel, jako k 2. únoru. 
Mají-li pravdu, pak by bylo 
dobré, kdyby začátkem 
února sněžilo: „Na Hrom-
nice chumelenice, vesele se 
dívá sedlák ze světnice“ (jak 
by ne, vždyť přece: „Únor 
bílý, pole sílí“). Honem tedy 
vytáhněme lyže, abychom 
si jich ještě užili, neboť na 
zimní radovánky už moc času nezbývá: „Na Hromnice – zimy 
polovice“! Jiná pranostika navíc přímo hrozí, že: „Přejdou 
Hromnice – konec sanice“, přičemž není řeč o čelistech, ale 
o jízdě na saních (poslední pranostika ale zjevně letos neplatí 
pro Harrachov, tady se bude sáňkovat ještě dlouho).

O meteorologických znalostech našich předků svědčí pra-
nostika: „Pak-li o Hromnicích jasno bývá, jistě potom zima 
dodržívá. Jestli ale bouřlivo a sněžení, daleko již jaro není“. 
Totéž, ale jinými slovy, vyjadřuje průpovídka: „Na Hromnice 
chumelenice, netrvá pak zima více“. Protože v únoru se už 
sedlákům tenčily zásoby jídla: „Na Hromnice půl píce půl 
krajíce“, neradi viděli 2. února slunce na obloze: „Svítí-li 
slunce na Hromnice, bude zimy o šest neděl více“. V těchto 
souvislostech lze snad chápat i poněkud drsnější pranostiku 

o tom, že: „Na Hromnice má sedlák raději vlka v chlévě i ženu 
na marách než slunce“. 

Některé pranostiky slibují velké mrazy: „Na Hromnice jasná 
noc, bude mrazu ještě moc“ nebo „Na Hromnice vezmi dvě 
kabanice“. Kabanice je cosi jako kabát, většinou z houně, 
a taky volná ženská kazajka. Rčení tedy doporučuje jako pre-
venci proti zesíleným mrazům dvojnásobně teplé oblečení.
Bezpochyby nejpopulárnější průpovídka je ale ta, podle níž 
„si musí skřivan vrznout, i kdyby měl zmrznout“, přestože 
není vůbec pravdivá. Skřivan totiž jednak nevrže, jednak 
k nám přilétá až v době od poloviny února do poloviny března. 

Na Hromnice tedy vrže u nás přezimující chocholouš, který 
patří mezi skřivanovité, a je tedy skřivanovi velice podobný. 
Průpovídka platila před rokem 1584, tedy v době juliánského 
kalendáře a byla znehodnocena kalendářní reformou gregori-
ánskou.

Méně známé je, že: „Je-li o Hromnicích teplo, staví medvěd 
boudu. Pak-li o Hromnicích zima, medvěd boudu bourá“ nebo 
to, že: „Vyjde-li jezevec o Hromnicích z díry, za čtyři neděle 
zpátky zase pílí“. Zato astronomické rčení: „Na Hromnice 
o hodinu více“ zná snad každý. Ale ani ono není zcela prav-
divé: Slunce na 50º severní šířky vychází 2. února o 40 minut 
dříve a zapadá o 40 minut později (počítáno od zimního 
slunovratu), takže den je ve skutečnosti delší o hodinu a čtvrt 
a ještě pět minut k tomu.

Co si únor zazelená – březen si hájí; co si duben zazelená – květen mu to spálí.
Když tě v únoru zašimrá komár za ušima, poběhneš jistě v březnu ke kamnům s ušima.
Bude-li v úterý masopustní neb v středu (Popeleční) vítr aneb vichr, tehdy celý půst větrný bude.
Na svatého Matěje lidské srdce okřeje, slunce pozře závěje, nad polem si skřivan zapěje.

NA HROMNICE – ZIMY POLOVICE

Stranu připravila Líba Novotná

ÚNOR

Bude-li v úterý masopustní neb v středu (Popeleční) vítr aneb vichr, tehdy celý půst větrný bude.
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NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY

Milí čtenáři a přátelé harrachovské knihovny, 
během ledna většina z vás odpovídala ve čtenářské anketě, zda vám pod stromeček Ježíšek nadělil i nějakou knížku. Ankety se 
zúčastnilo celkem 52 respondentů a z toho 39 odpovědělo kladně. Mezi dárky se nejčastěji objevoval Lazar od L. Keplera nebo 
knížky P. Hartla a V. Vondrušky, ale také různé kuchařky, atlasy a encyklopedie, audioknihy či dárkové poukazy na knížky. 
Z výsledku ankety mám upřímnou radost a děkuji všem za účast. A dobré zprávy nekončí! V únoru se bude v nadělování knížek 
pokračovat, jelikož se 14. 2. slaví nejen svatý Valentýn, ale také Mezinárodní den darování knih. Přijďte si do knihovny vybrat 
harlekýnku nebo zamilovaný román, budou se celý den rozdávat zadarmo. Budu se těšit na viděnou, Michaela Holmerová

Světové romány
P. Cognetti – Osm hor 
I. McEwan – Na Chesilské 
pláži  
C. Aubray – Vařila jsem pro 
Picassa 
Romány pro ženy
M. Lukášková – Panda v ne-
snázích  
K. Gillerová-Brezníková – 
Kroky v dešti 
Humoristický román
J. Leigh – Ještě to nebalím, 
vzkazuje babička 
Krimi thrillery
S. Pinborough – Tiché lži 
J. Lutz – Zvrat 

Česká novela
H. Kolaříková – Na konci 
světa 
Povídky
J. Pelc – A máš mě rád? 
Autobiografické vzpomínky
M. Svatošová – Neboj se vrátit 
domů 
E. Che Guevara – Motocyklo-
vé deníky 
Eseje o přírodě
P. Wohlleben – Tajný život 
stromů: Co cítí a jak komu-
nikují 
Turistický průvodce
M. Řeháček – Jizerské hory 
Naučná publikace
L. Soumar – Běh na lyžích  

Divadelní sborník
J. Šebánek – Byli jsme 
a buben: Odvrácená tvář Járy 
Cimrmana 
Pohádky pro děti i pro 
dospělé
T. Jones – Dobrou s kobrou 
aneb třicet legrácek před 
usnutím 
Pohádky pro děti
S. Grimm – Pohádkohrátky 
Napínavý příběh pro děti
T. Březina – V lese vlkodlaků 
Dívčí romány
L. Kessler – Emily Vichrná 
a tajemství mořské sirény 
C. von Kessel – Čarodějky 
z jezdecké školy 

NOVÉ KNIHY

NOVINKY

Paolo Cognetti – Osm hor 
Ať už je osud cokoli, přebývá v horách, které máme nad hlavou. V horách se do sebe zami-
lovali rodiče Pietra, v horách se Pietro seznámí s Brunem, svým nejlepším kamarádem. Vý-
šlapy do hor se stanou výchovnou metodou Pietrova 
otce, samotáře střádajícího v šedi Milána svůj vztek 
na celý svět i svůj stesk po horských vrcholech. Také 
Pietrův i Brunův dospělý život bude pevně svázán 
s horami…

Peter Wohlleben – Tajný život stromů:  

Co cítí a jak komunikují
Les je pro mnohé z nás vytouženým místem 
odpočinku. Je synonymem ticha a nedotčené 
přírody. Renomovaný lesník Peter Wohlleben 
nám dává nahlédnout do skrytého života stro-
mů a odhaluje nečekané skutečnosti: stromy 
mají paměť, předávají si informace, pociťují 
bolesti, dokonce mohou dostat úpal a časem se 
jim tvoří vrásky. Mnohé stromy, jako například 
duby, spolu navzájem komunikují prostřednic-
tvím vonných látek. V okamžiku, kdy je některý 
ze stromů napaden hmyzem, vysílá vůně jako 
signály a všechny stromy v okolí upozorní na 
nebezpečí.

Terry Jones – Dobrou s kobrou aneb třicet legrácek před usnutím
Ve třiceti příbězích před usnutím pošťuchuje známý britský komik Terry Jones z Monty 
Python říši ovládanou bratry Grimmy či panem Andersenem. Zloduši a ježibaby sice 
u Jonese konají neméně podlé dílo, černokněžníci míchají záludné lektvary, příšery i půlky 
království jdou na dračku a o zlato jde mnohým až v první řadě, ale abyste se nepřepočítali, 
vážení. Tak dobrou s kobrou!

Vánoční křížovku správně 
vyluštili všichni účastníci 
soutěže:  
H. Jiroušová, 
O. Martin, 
F. Stejskal,  
N. Hřebenová,  
L. Krametbauerová,  
T. Nguyen,  
A. Stejskalová,  
I. Kočíbová 
a M. Menclová. 
Gratuluji! 
Na měsíc únor jsem 
připravila literární kvíz. 
Přijďte si zasoutěžit!

SOUTĚŽ PRO DĚTI



 

 

 

  Krkonoše – svazek měst a obcí 
 
 
      Zámek 1, 543 01 Vrchlabí 
     Tel: 499 405 321, IČO 70157898 
     E-mail: svazek@krkonose.eu  
     Tourism: www.krkonose.eu 
     Office: www.svazek.krkonose.eu 
     
  

Fotosoutěž „Lidé a Krkonoše“ 
 
Vyhlašujeme zimní fotosoutěž o voucher na Stezku korunami stromů v Janských Lázních. 
Posílejte do konce února vaše úlovky z Krkonoš. Ať už si zimu užíváte sami, s přítelem, 
s celou rodinou, s partou přátel anebo s kolegy z práce. Každý na fotografii se počítá😊😊 
Vyfotit můžete sami sebe, své ratolesti nebo kamarády a výhled na krkonošské hřebeny, který 
vás uchvátí, a tak trochu doplní 😊😊, fantazii se meze nekladou. Jedinou podmínku máme – 
fotka musí být pořízena v Krkonoších, ideálně na sněhu. Těšíme se na vaše snímky! 
 
Pravidla: 
• Začátek soutěže: 14. 1. 2019 
• Uzávěrka soutěžních materiálů: 28. 2. 2019 
• Vyhlášení výsledků soutěže: 8. 3. 2019 
• Maximální počet soutěžních fotografií na jednu osobu je 1. 
• Jak přihlásit fotografii do soutěže: Zašlete fotografii formou zprávy na náš profil na 

facebooku www.facebook.com/Krkonose.eu, nebo prostřednictvím e-mailu na adresu 
svazek@krkonose.eu.  

• Odesláním fotografie dává autor svolení s možností použití soutěžní fotografie pro účely 
propagace turistického regionu Krkonoše (web, propagační tiskoviny regionu, apod.). 

• Přihlásit se může kdokoliv, věk ani profese není omezena. 
• Soutěž není rozdělena do kategorií. 
• Fotografie musí být pořízena na území regionu Krkonoše, musí mít popisek (název místa, 

popř. název fotografie, jméno autora). 
 
Hodnocení: 
• Fotografie budou hodnotit fanoušci facebookového profilu Krkonoše.eu. Soutěžní 

fotografie budou po uzávěrce soutěže nahrány do alba s názvem „Fotosoutěž Lidé a 
Krkonoše“, kde je budou moci fanoušci označit lajkem – „To se mi líbí“. Vyhrává 
fotografie s největším počtem lajků.  

 
Ceny: 
• Autor fotografie na 1. místě bude odměněn VOUCHEREM na STEZKU KORUNAMI 

STROMŮ KRKONOŠE v Janských Lázních.  
 
Výstupy soutěže: 
Fotografie budou zveřejněny na oficiálních internetových stránkách turistického regionu 
Krkonoše www.krkonose.eu, na facebookovém profilu www.facebook.com/Krkonose.eu na 
Twitteru a Instagramu.  
 



2/2019        Harrachovský zpravodaj          23

V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté výročí svého narození, a to po-
čínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let pak zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, kteří si nepřejete být ve společenské 
rubrice zmíněni, sdělte, prosím, svůj požadavek Lence Skrbkové na telefonní číslo 775 124 746. 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA PRO MĚSÍC  ÚNOR

MĚSÍC ÚNOR 2019

Všem jubilantům 
přejeme do dalších 
let mnoho radosti, 
pohody a především 
pevné zdraví.

O Harrachově vyšlo už pár knih, ale pro děti jich doposud moc 
nebylo. A právě příběhy myší rodinky, která si vyrazí užít zimní 
radovánky do našeho městečka je věnovaná těm nejmenším 
čtenářům. Kdo je autorem těchto veršovaných příběhů zasa-
zených do harrachovských nejznámějších míst?

1. Michal Dvořák
2. Monika Mašterová
3. Eva Koudelková

Své odpovědi, včetně uvedení Vašeho jména, adresy, telefonního 
čísla, zasílejte do 20. února 2019 na adresu: Město Harrachov 

– Harrachovský zpravodaj, Harrachov 150, 512 46 Harrachov 
nebo mailem na zpravodaj@harrachov.cz. Z došlých správných 
odpovědí bude vylosován jeden soutěžící, který obdrží výhru 
v podobě stolního kalendáře s názvem Povídání o Jizerkách 2019 
s Klárou Hoffmanovou. 
Správná odpověď na soutěžní otázku v lednovém zpravodaji, která 
zněla: V pravidelné rubrice Foklor – zvyky a pranostiky se můžete 
dozvědět zajímavé informace ze života svaté Zdislavy. Naleznete 
tam i údaj o tom, kolik tato žena měla dětí se svým chotěm Havlem 
z rodu Markvarticů, se kterým žila na hradě Lemberku. Jaký to byl 
počet? Je: čtyři. Pro měsíc leden zaslala správnou odpověď a byla 
vylosována Helena Šebová z Harrachova. 
Gratulujeme!

POZVÁNKA Z KRNAPU

OPUSTILI NÁS V MĚSÍCI PROSINCI

Margita Denková ve věku 72 let

Erben Libor 89
Semrádová Miroslava 85
Pilař Jiří 84
Munzarová Libuše 83
Jodasová Milada 82
Čeřovská Jiřina 80
Remsa Oldřich 75
Zbořilová Anna 75
Baková Jana 60
Šperlová Marie 60

Harrachovský zpravodaj vydává město Harrachov, čp. 150, Harrachov, 512 46. Příspěvky či inzerci zasílejte na adresu redaktorky 
Lenky Skrbkové (zpravodaj@harrachov.cz, tel.:  775 124 746) nebo zanechávejte v podatelně městského úřadu. Nevyžádané příspěvky 
se nevracejí. UZÁVĚRKA BŘEZNOVÉHO ČÍSLA  JE 20. 2.  Evidenční číslo MK ČR E 15902. Sazba D. Hloušek, tisk SURA s.r.o.

Rozměry plošné inzerce HZ
1/1 - celá strana - 190 x 270 mm (š x v) 1000 Kč 
1/2 - půl strany na výšku - 95 x 270 mm (š x v) 600 Kč 
1/2 - půl strany na šířku - 190 x 135 mm (š x v) 600 Kč 
1/4 - čtvrt strany na výšku - 95 x 135 mm (š x v) 400 Kč
1/4 - čtvrt strany na šířku - 190 x 65 mm (š x v) 400 Kč
1/8 - osmina strany na výšku - 95 x 65 mm (š x v) 200 Kč

INZERCE

Nová knížka o Harrachově pro ty nejmenší čtenáře 
– Pět ocásků v Harrachově
Co se stane, když na zimní dovolenou do Harrachova vyrazí 
myší rodinka? Bude veselo. Rozpustilá parta řádí v Krkonoších 
na lyžích i sáňkách, opomenout nesmí výlet k zamrzlé Mumlavě 
či mamutímu skokanskému můstku a dojde i na pár boulí. 
Zasloužený večerní odpočinek po celodenním řádění naruší jen 
tancující rolby, které připravují svah na další den plný radovánek. 
O tom všem je veršovaný příběh Michala Dvořáka doprovázený 
půvabnými barevnými ilustracemi Moniky Mašterové.



Sněhulákový den v MŠ
Foto: archiv MŠ

Lyžařský výcvik žáků 7. třídy ZŠ
Foto: archiv ZŠ

ČP v biatlonu
Foto: D. Hloušek


